
Vranovické jaro Beseda se Zdeňkem 
Troškou

Krajské finále 
štafetového poháru

2024 ČÍSLO 3 ČERVEN DISTRIBUCE ZDARMA

Ve Vranovicích se opět odehrála jedna z nejtradičnějších a nejradostnějších událostí roku – Májová. 

V letošním roce se organizace této tradice ujala skupina stárků ročníku 2006. Celkem 18 párů  

se chopilo iniciativy a mladí stárci zorganizovali něco, co si mnozí budou dlouho pamatovat.  

Na sobotní májovou slavnost dorazilo přes 400 návštěvníků z Vranovic,  

okolních obcí i vzdálených míst. Více se dozvíte ve společenské rubrice.
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Slovo starostky
Vážení a milí spoluobčané,
úvodem bych vás ráda krátce 

informovala o  úspěšné recyklaci 
elektroodpadu díky spolupráci s  fir-
mou ASEKOL. Elektrospotřebiče jsou 
neodmyslitelnou součástí našeho 
každodenního života, a proto není divu, 
že elektroodpad patří mezi nejrychleji 
rostoucí druhy odpadu. Naše obec se 
rozhodla bojovat proti tomuto trendu 
a  ve spolupráci s  kolektivním systémem 
ASEKOL zajistila efektivní sběr a recyklaci 
vysloužilých elektrozařízení. I  díky 
tomuto jsme výrazně přispěli k  ochraně 
životního prostředí. Environmentální 
vyúčtování za rok 2023 ukazuje, že jsme 
uspořili 47,89 MWh elektřiny, 4069,20 
litrů ropy, 485,89 m³ vody a  6,98 tun 
primárních surovin. Emise skleníkových 
plynů byly sníženy o  57,15 tun CO2 
ekv. a  produkce SO2 ekv. o  582,13 kg. 
Každý kus vytříděného elektra se počítá 
a  přispívá k  udržitelnému životnímu 
prostředí.

Obec Vranovice udělala další krok 
směrem k  modernizaci a  zefektivnění 
služeb pro své občany. Stará fyzická úřední 
deska, která měla omezenou kapacitu 
pro vkládání a  zveřejňování informací, 
byla nahrazena novou elektronickou 
úřední deskou. Toto zařízení je dostupné 
24 hodin denně, 7 dní v týdnu a umožňuje 
vám jednoduše a rychle získávat důležité 

informace a  aktuality z  dění v  obci, ale 
i  jejím blízkém okolí včetně  z  činností 
obecního úřadu a  místní samosprávy. 
Elektronická úřední deska je technicky 
koncipována tak, aby byla přístupná a 
čitelná za každého počasí pro všechny, 
včetně osob se zrakovým nebo tělesným 
znevýhodněním. Věřím, že tato inovace 
vám přinese mnoho výhod a zjednoduší 
komunikaci.

Na druhém veřejném zasedání 
Zastupitelstva obce Vranovice, které 
se konalo na konci měsíce dubna, bylo 
vyhodnoceno plnění a  čerpání rozpočtu 
obce za první čtvrtletí tohoto roku 
a  bylo schváleno Rozpočtové opatření 
č. 2/2024 s  celkovými příjmy 67 054 700 
Kč, výdaji 66 141 300 Kč a  splátkami 
dlouhodobých úvěrů ve výši 4 484 000 
Kč. Dále bylo zastupiteli schváleno 
poskytnutí dotace pro místní spolky 
a organizace, konkrétně pro Junák český 
skaut  – středisko Vranovice, Myslivecké 
sdružení Vranovice-Přibice, ZO ČSOP 
Šatava, TJ Sokol Vranovice, SK Vranovice, 
vranovické včelaře, vinaře, rybáře a  také 
pro místní sbor dobrovolných hasičů.

Dalším důležitým bodem bylo 
projednání návrhu na propojení 
cyklostezky Brno  – Vídeň s  městem 
Pohořelice novou cyklotrasou vedoucí 
přes Přísnotice. Tento návrh má potenciál 

rozšířit možnosti pro cyklisty a  zlepšit 
infrastrukturu v regionu.

V závěru jednání se diskutoval návrh 
stavebního programu pro plánovaný 
sportovně-kulturní areál ve Vranovicích. 
Připomínky od zastupitelů i  občanů 
zaznamenané na daném jednání 
zastupitelstva budou zapracovány do 
finální podoby programu.

První květnovou sobotu uspořádali 
vranovičtí stárci tradiční Májovou 
zábavu, která byla velkým zážitkem pro 
všechny návštěvníky. Celý večer nám 
zpříjemnila dechová hudba Lácaranka 
a  poté DJ Kaly a  Šami na After party. 
Páteční ruční stavění máje za doprovodu 
cimbálové muziky Dukát bylo rovněž 
nezapomenutelným zážitkem. Děkujeme 
všem stárkům za skvělou organizaci 
a  všem, kteří se zúčastnili, a podpořili 
tuto krásnou tradici.

V závěru mi dovolte milí spoluobčané, 
abych vás pozvala na letní kino, které 
se uskuteční v  pátek 14.  června  2024 
v  prostorách Stadionu Martina 
Záblackého. Přijďte si užít příjemný 
letní večer pod širým hvězdným nebem 
společně s vašimi přáteli a sousedy.

Před námi je období léta a  letní 
prázdniny. Přeji vám všem krásné letní 
dny plné slunce, pohody a  příjemných 
zážitků.

Šárka Novotná, starostka obce

Z činnosti Rady 
a Zastupitelstva obce
Usnesení rady obce jsou před zveřejněním 
upravena ve  smyslu zákona č. 110/2019 
Sb., o  zpracování osobních údajů, 
v platném znění.

Usnesení Rady č. 10/2024 
ze dne 6. 5. 2024

Rada obce schválila:
RO schválila zapisovatelem 10. schůze 

RO Vranovice 2. místostarostu obce 
Bc. Romana Svoru, MBA, MPA.

RO schválila program 10. schůze RO 
Vranovice v tomto znění:

1.  Volba zapisovatele
2.  Schválení programu
3.  Vyhodnocení jednání ZO konané 

30. 4. 2024

4.  ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Stanovení 
výše úplaty za předškolní a zájmové 
vzdělávání

5.  ZŠ a  MŠ Vranovice, p. o.  – Účetní 
závěrka (výkaz rozvahy, zisků 
a ztrát) k 31. 3. 2024

6.  Veřejná zakázka malého rozsahu 
na projekční práce „Přečerpávací 
stanice U hřiště“ – výběr dodavatele

7.  Veřejná zakázka malého rozsahu na 
stavební práce: „Oprava chodníků 
v  ulici K  Trati a v ulici Květná; 
a Květná - parkovací zálivy“  – 
schválení výzvy k  podání nabídky, 
zadávací dokumentace, návrhu 
smlouvy o  dílo, členů komise pro 
otevírání nabídek a členů hodnotící 
komise pro výběr zhotovitele

8.  Žádost o  odkoupení pozemku 
ve vlastnictví obce

9.  Žádost o  prominutí pokuty 
z prodlení úhrady nájemného

10.  Žádost o úpravu nájemní smlouvy
11.  KÚ JMK – Informace o „Postoupení 

odvolání“
12.  Pískovna Pohořelice, s. r. o.
13.  Různé:
 a) Informace k BD Nad Dolinami č. 

p. 797 až 800
 b) Kontrola plnění usnesení
RO v souladu s ustanovením § 102 odst. 

2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, a  v  souladu 
s ustanovením § 123 odst. 4 zákona 
č. 561/2004 Sb., o  předškolním, 
základním, středním, vyšším 
odborném a  jiném vzdělávání 
(školský zákon), ve znění pozdějších 
předpisů, stanovila na školní rok 
2024/2025 výši úplaty za:

• předškolní vzdělávání v  Základní 
škole a  Mateřské škole Vranovice, 
příspěvkové organizaci, IČ: 687 299 
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28, se sídlem Masarykova 178, 691 
25 Vranovice, 545 Kč/měsíc a

•  za zájmové vzdělávání ve školní 
družině a  školním klubu Základní 
školy a  Mateřské školy Vranovice, 
příspěvkové organizaci, IČ: 687 299 
28, se sídlem Masarykova 178, 691 
25 Vranovice, 300 Kč/měsíc.

RO schválila účetní závěrku (výkaz 
rozvahy, zisků a  ztrát) Základní 
školy a  Mateřské školy Vranovice, 
p. o., IČ: 687 299 28, se sídlem 
Masarykova 178, 691 25 Vranovice, 
sestavenou ke dni 31. 3. 2024.

RO schválila výběr nejvhodnější 
nabídky u  veřejné zakázky malého 
rozsahu na projekční práce k  akci 
„Přečerpávací stanice U  Hřiště“ 
od Ing. Barbory Hamanové, IČ: 
08253811, Okrouhlá 359/22, 625 00 
Brno, za nabídkovou cenu 269 000,- 
Kč bez DPH.

RO schválila uzavření smlouvy 
o  dílo mezi obcí Vranovice 
a  Ing. Barborou Hamanovou, IČ: 
08253811, Okrouhlá 359/22, 625 
00 Brno, na zpracování projekční 
dokumentace k  akci „Přečerpávací 
stanice U hřiště“.

RO schválila zadávací dokumentaci, 
výzvu k  podání nabídky a  návrh 
smlouvy o dílo na veřejnou zakázku 
malého rozsahu „Oprava chodníků 
v  ulici K  Trati a  v ulici Květná 
a  Květná  – parkovací zálivy“; 
předpokládána hodnota veřejné 
zakázky je do 2 840 tis. Kč bez DPH.

Rada obce jmenovala:
RO jmenovala komisi pro otevírání 

obálek a  hodnocení nabídek 
předložených v  rámci veřejné 
zakázky malého rozsahu „Oprava 
chodníků v  ulici K  Trati a v  ulici 
Květná a Květná – parkovací zálivy“ 
ve složení:

 Mgr. Šárka Novotná  – členka 
komise

 Ing. arch. Jan Korčák – člen komise
 Leoš Pekárek (odborná osoba)  – 

člen komise
 Ing. David Lacina (odborná 

osoba) – člen komise
Rada obce vzala na vědomí:
RO vzala na vědomí vyhodnocení 

jednání dubnového zasedání ZO.
RO vzala na vědomí informaci 

o  „Postoupení odvolání“ Krajským 
úřadem Jihomoravského kraje, 
Odborem životního prostředí, se 
sídlem Žerotínovo náměstí 3, 601 

82 Brno, a to odvolacímu správnímu 
orgánu Ministerstvu životního 
prostředí, Odboru výkonu státní 
správy VII, se sídlem Mezírka 1, 
602 00 Brno, ve věci vypořádání 
se s  námitkami podaném v  měsíci 
únoru 2024 obcí Vranovice proti 
rozhodnutí č.j. JMK 18001/2024, 
upravující povolení provozu 
zařízení určeného pro nakládání 
s  odpady: „Rekultivace stávající 
těžby štěrkopísku „Přibice - Za 
Hájkem“.

RO vzala na vědomí informace 
starostky obce k  soudnímu sporu 
evidovaném pod č. 49 C 160/2022 
(PVC Vrzalík  – obec Vranovice vs 
zhotovitel díla fa VAŠSTAV s.r.o., 
Brno) o  zamítnutí žaloby obce 
a uložení obci Vranovice provedení 
úhrady soudních nákladů řízení 
a zároveň uložila právnímu zástupci 
obce Mgr. et Bc. Peteru Mrázikovi 
z  AK Mach & Mrázik, se sídlem 
Pražákova 1008/69, 639 00 Brno, 
vyhotovit právní stanovisko dalších 
postupů obce k uvedené kauze.

RO vzala na vědomí informace 
starostky obce k  soudnímu sporu 
evidovaném pod č. 9 C 17/2022 
(čerpání bankovní záruky  – obec 
Vranovice vs zhotovitel díla fa 
VAŠSTAV s.r.o., Brno) o  zastavení 
řízení.

RO vzala na vědomí informace 
starostky obce o  „Návrhu na 
vydání částečného rozsudku“ 
(ETICS – návrh: vyjádření k soudu, 
a  to ohledně zateplení a  spárové 
provzdušnosti) a  uložila právnímu 
zástupci obce Mgr. et Bc. Peteru 
Mrázikovi z  AK Mach & Mrázik, 
se sídlem Pražákova 1008/69, 639 
00 Brno, činit za obec navržené 
procesní postupy k uvedené kauze.

RO vzala na vědomí přednesenou 
zprávu o  kontrole plnění usnesení 
Rady obce od počátku volebního 
období a  vypustila ze sledování 
splněná usnesení.

Rada obce doporučila:
RO doporučila ZO schválit na jeho 

nejbližším veřejném zasedání 
záměr prodeje pozemku v  k. ú. 
Vranovice nad Svratkou parc. č. 
951/3 o výměře 19 m2.

Rada obce uložila:
RO uložila starostce obce, aby ve 

spolupráci s  právním zástupcem 
obce vyhotovili a  Radě obce 

předložili v  termínu do 4.  6.  2024 
návrh znění usnesení obsahující 
přesnou výši promlčené smluvní 
pokuty z  prodlení úhrady 
nájemného vzniklé z  uzavřené 
nájemní smlouvy s  paní Lenkou 
Vernerovou, a  to k  projednání 
prominutí dluhu na nejbližším 
veřejném zasedání ZO.

RO uložila starostce obce, aby ve 
spolupráci s  právním zástupcem 
obce vyhotovili a  předložili Radě 
obce v  termínu do 4.  6.  2024 
v  písemné podobě doporučení 
dalších postupů, včetně  návrhu 
úpravy nájemní smlouvy uzavřené 
s paní Lenkou Vernerovou.

RO trvá na zajištění nastavení 
bezpečného provozu ze strany 
Pískovny Pohořelice, s.r.o. na 
pozemcích parc. čísel 3669 a  3834 
v  k. ú. Vranovice, na kterých se 
nachází účelová komunikace, 
a  to dle postupů v  souladu se 
zákonem o provozu na pozemních 
komunikacích stanovené věcně 
příslušným Silničním správním 
úřadem Odboru dopravy 
Městského úřadu Pohořelice na 
jednání konaném dne 28. 11. 2023 
se zástupci obce Vranovice 
a Pískovny Pohořelice, s. r. o.

RO uložila starostce obce ověřit 
v  termínu nejpozději do 
15.  května  2024 aktuální stav 
naplňování postupů stanovených 
Odborem dopravy Městského 
úřadu Pohořelice na jednání 
konaném dne 28. 11. 2023 ze strany 
Pískovny Pohořelice, s.r.o., včetně 
případných dalších procesních 
postupů stanovené věcně 
příslušným Silničním správním 
úřadem při uvedeném odboru 
dopravy.

Usnesení schválili všichni zúčastnění 
členové Rady obce Vranovice.

Usnesení Rady č. 9/2024  
ze dne 22. 4. 2024
Rada obce schválila:
RO schválila zapisovatelem 9. schůze 

RO Vranovice 2. místostarostu obce 
Bc. Romana Svoru, MBA, MPA.

RO schválila program 9. schůze RO 
Vranovice v tomto znění:

14. Volba zapisovatele
15. Schválení programu
16. Návrh Rozpočtového opatření č. 

2/2024
17. Vyhodnocení čerpání rozpočtu za 



4

I.Q/2024
18.  Návrh programu jednání ZO č. 

2/2024
19.  ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Inspekční 

zpráva a Protokol o kontrole ČŠI
20.  ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Zřízení 

přípravné třídy pro školní rok 
2024/2025

21.  ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Zřízení 
druhé třídy prvního ročníku pro 
školní rok 2024/2025

22.  ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Žádost 
o přerušení provozu mateřské školy 
o letních prázdninách 2024

23.  SFŽP „ModF  – RES+č.3/2024“  – 
Výběr dodavatele zpracování 
projektové dokumentace

24.  Odměny pro nečleny ZO  – členy 
výborů ZO a komisí RO za rok 2023

25.  Knihovna  – Ceník knihovnických 
služeb platný od 1. 5. 2024

26.  Návrh na nový úsek cyklostezky 
Přísnotice – Pohořelice

27.  Návrh stavebního programu úpravy 
sportovně-kulturního areálu ve 
Vranovicích

28.  Různé:
c) Informace z  jednání Sociální 

komise Rady obce
d) Informace z  jednání Sportovní 

komise Rady obce
e) Jmenování člena Stavební komise 

Rady obce
f) Informace k BD Nad Dolinami č. p. 

797 až 800
g) Kontrola plnění usnesení
RO schválila návrh programu jednání 

2. veřejného zasedání Zastupitelstva 
obce Vranovice s  datem konání 
30. dubna 2024.

RO schválila přerušení provozu 
pracoviště mateřské školy ZŠ a MŠ 
Vranovice, p. o., Masarykova 178, 
Vranovice, v období od 22. 7. 2024 
do 31. 8. 2024.

RO schválila výběr nejvhodnější 
nabídky u  veřejné zakázky malého 
rozsahu na dodavatele zpracování 
projektové dokumentace 
k  předložení žádosti SFŽP ČR  – 
Výzvy ModF  – RES + č. 3/2024 
od společnosti Alternative Energy 
Systems a. s., IČ: 04381866, se 
sídlem Hlinky 45/114, 603 00 Brno, 
za nabídkovou cenu 437 000 Kč bez 
DPH.

RO schválila uzavření smlouvy 
o  dílo mezi obcí Vranovice 
a  společností  Alternative Energy 
Systems a. s., IČ: 04381866, se 
sídlem Hlinky 45/114, 603 00 

Brno, na zpracování projektové 
dokumentace k  předložení žádosti 
SFŽP ČR – Výzvy ModF – RES + č. 
3/2024.

RO schválila Ceník knihovnických 
služeb s platností od 1. 5. 2024 viz. 
Příloha č. 2 zápisu 9. schůze RO.

RO souhlasila se zřízením přípravné 
třídy ve školním roce 2024/2025 
na  Základní škole a  Mateřské 
škole Vranovice, p.o., Masarykova 
178, 691 25 Vranovice, v  souladu 
s  ustanovením § 47 zákona č. 
561/2004 Sb., o  předškolním, 
základním, středním, vyšším 
odborném a  jiném vzdělávání 
(školský zákon), ve znění 
pozdějších předpisů a  zároveň 
pověřila starostku obce požádat 
v  postavení zřizovatele, Krajský 
úřad Jihomoravského kraje 
o  vydání souhlasu se zřízením 
přípravné třídy.

RO souhlasila s  žádostí Mgr. Blanky 
Milotínské ředitelky ZŠ a  MŠ 
Vranovice, p. o., ve věci zřízení 
druhé třídy prvního ročníku na 
I. stupni základní školy a  uložila 
starostce obce, aby ve spolupráci 
s  ředitelkou ZŠ a  MŠ Vranovice 
činily kroky k  vybudování nových 
prostor pro druhou třídu prvního 
ročníku pro školní rok 2024/2025 
při Základní škole a Mateřské škole 
Vranovice, p.o., Masarykova 178, 
691 25 Vranovice

Rada obce vzala na vědomí:
RO vzala na vědomí zprávu 

o  vyhodnocení čerpání rozpočtu 
za I.Q/2024 a  její předložení na 
nejbližším zasedání Zastupitelstva 
obce Vranovice.

RO vzala na vědomí výslednou 
Inspekční zprávu a  Protokol 
o kontrole inspekční činnosti České 
školní inspekce Jihomoravského 
inspektorátu, Křížová 22, 603 00 
Brno, realizovanou ve dnech 28. 2. 
až 1.  3.  2024 na Základní škole 
a Mateřské škole Vranovice, p. o.

RO vzala na vědomí informace ze zápisu 
2. jednání Sociální komise Rady 
obce, konaného 23. února 2024.

RO vzala na vědomí informace ze zápisu 
1. jednání Sportovní komise Rady 
obce, konaného 20. března 2024.

RO vzala na vědomí informaci 
starostky obce k  soudnímu sporu 
evidovaného pod č. 233 C 10/2022 
(světlé výšky BJ BD Nad Dolinami 
797 až 800 - obec Vranovice vs 

zhotovitel díla fa VAŠSTAV s.r.o., 
Brno) o  zamítnutí žaloby obce 
a uložení obci Vranovice provedení 
úhrady soudních nákladů řízení 
a zároveň uložila právnímu zástupci 
obce Mgr. et Bc. Peteru Mrázikovi 
z  AK Mach & Mrázik, se sídlem 
Pražákova 1008/69, 639 00 Brno, 
vyhotovit právní stanovisko dalších 
postupů obce k uvedené kauze.

RO vzala na vědomí přednesenou 
zprávu o  kontrole plnění usnesení 
Rady obce od počátku volebního 
období a  vypustila ze sledování 
splněná usnesení.

Rada obce doporučila:
RO doporučila ZO schválit na jeho 

nejbližším veřejném zasedání 
Rozpočtové opatření č. 2/2024 
s celkovými příjmy ve výši 67 054 700 
Kč a  výdaji ve výši 66 141 300 Kč, 
splátkami dlouhodobých úvěrů ve 
výši 4 484 000 Kč.

RO doporučila ZO schválit na jeho 
nejbližším veřejném zasedání 
odměny pro nečleny ZO za činnost 
v  roce 2023 dle předložených 
návrhů předsedů jednotlivých 
výborů a komisí.

RO doporučila ZO schválit na jeho 
nejbližším veřejném zasedání 
alternativní vedení cyklotrasy 
směr Pohořelice po pozemcích 
p. č. 4741, 4716 a  4772 v  majetku 
obce Vranovice dle přiloženého 
situačního návrhu, a to odbočením 
ze stávající cyklostezky Brno  – 
Vídeň.

RO doporučila ZO schválit na jeho 
nejbližším veřejném zasedání 
stavební program úpravy 
sportovně  – kulturního areálu ve 
Vranovicích v  předložené podobě 
a  pověřit RO výběrem zhotovitele 
architektonické studie.

Rada obce jmenovala:
RO jmenovala členkou Stavební komise 

Rady obce Ing. arch. Ludmilu 
Leinveberovou, a  to pro období 
ode dne schválení jmenování do 
prvního dne konání komunálních 
voleb.

Usnesení schválili všichni zúčastnění 
členové Rady obce Vranovice.

Usnesení Rady č. 8/2024  
ze dne 9. 4. 2024

Rada obce schválila:
RO schválila zapisovatelem 8. schůze 

RO Vranovice 2. místostarostu obce 
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Bc. Romana Svoru, MBA, MPA.
RO schválila program 8. schůze RO 

Vranovice v tomto znění:
29. Volba zapisovatele
30. Schválení programu
31. Motivační dotace
32. Dohoda o  ukončení  – SMLOUVY 

O  POSKYTNUTÍ PRÁVNÍ 
POMOCI

33. Elektronická úřední deska  – výběr 
dodavatele

34. Tvorba nových webových 
stránek pro obec a  pro školskou 
příspěvkovou organizaci  – výběr 
dodavatele

35. Přečerpávací stanice U  Hřiště  – 
zadání projekčních prací

36. ČOV – obnova strojní technologie
37. EG. D  – Smlouvy o  připojení 

zařízení pro výrobu a  odběr 
k distribuční soustavě

38. SFŽP „ModF  – RES+č.3/2024“  – 
poptávka zpracování projektové 
dokumentace

39. ZŠ a  MŠ Vranovice, p. o.  – 
Projektový záměr „Výzva č. 1 MAS 
Podbrněnsko, spolek IROP - 21-27 
Vzdělávání - Základní školy“

40. ZŠ a  MŠ Vranovice, p. o. - Žádost 
o přijetí finančního daru z projektu 
„Obědy školákům“ patrona dětí 
podpořeného dotací MŠMT

41. Žádost o  finanční příspěvek na 
pořádání rybářských závodů

42. Různé:
h) Návrh Rozpočtového opatření č. 

2/2024 a  Vyhodnocení čerpání 
rozpočtu za 1.Q/2024

i) Ukončení činnosti ve funkci člena 
stavební komise

j) Obecní bazén  – informace 
o technické havárii

k) Kontrola plnění usnesení
RO schválila udělení motivační dotace 

za rok 2023 v  podobě předání 
pamětních listů, listu čestného 
uznání a  věcného daru osobám 
dle Přílohy zápisu 8. schůze Rady 
obce konané dne 9.  dubna  2024, 
navrženým občany obce.

RO schválila z  důvodu přenosu 
výkonu agendy přestupků na 
Město Pohořelice Dohodu 
o  ukončení  – SMLOUVY 
O  POSKYTNUTÍ PRÁVNÍ 
POMOCI, uzavřenou s  advokátní 
kanceláří Mach & Mrázik, s.r.o., 
IČ: 29314500, se sídlem Pražákova 
1008/69, 639 00 Brno.

RO schválila výběr nejvhodnější 
nabídky u  veřejné zakázky 

malého rozsahu na dodávku 
“Elektronické úřední desky, včetně 
dopravy, instalace, implementace 
a zaškolení” od společnosti Galileo 
Corporation, s.r.o., IČ: 25448714, 
se sídlem Březenecká 4808, 430 04 
Chomutov, za nabídkovou cenu 
149 900 Kč bez DPH.

RO schválila uzavření smluv se 
společností  Galileo Corporation, 
s.r.o., IČ: 25448714, se sídlem 
Březenecká 4808, 430 04 Chomutov 
na dodávku elektronické úřední 
desky, včetně dopravy, instalace, 
implementace a zaškolení.

RO schválila výběr nejvhodnější 
nabídky u  veřejné zakázky malého 
rozsahu na tvorbu “nových 
webových stránek pro obec a  pro 
školskou příspěvkovou organizaci 
ZŠ a MŠ Vranovice” od společnosti 
Galileo Corporation, s.r.o., IČ: 
25448714, se sídlem Březenecká 
4808, 430 04 Chomutov, za 
nabídkovou cenu 49 500 Kč bez 
DPH pro nový web obce Vranovice 
a  za cenu 34 500 Kč bez DPH pro 
nový web školské příspěvkové 
organizace ZŠ a MŠ Vranovice.

RO schválila uzavření smluv se 
společností  Galileo Corporation, 
s.r.o., IČ: 25448714, se sídlem 
Březenecká 4808, 430 04 Chomutov, 
na vytvoření webových stránek pro 
obec Vranovice a  pro Základní 
školu a Mateřskou školu Vranovice, 
p.o.

RO schválila zadání projekčních prací 
pro rekonstrukci přečerpávací 
stanice U Hřiště a uložila starostce 
obce zajistit postupem dle II. 
kategorie Směrnice č. 1/2023 
v  termínu do 10.  5.  2024 dodání 
zjednodušené dokumentace 
skutečného provedení včetně 
položkového rozpočtu a  výkazu 
výměr.

RO schválila uzavření Smlouvy 
o  připojení zařízení pro výrobu 
a  odběr elektřiny k  distribuční 
soustavě z napěťové hladiny nízkého 
napětí č. 9002253840 se společností 
EG.D., a.s., IČ: 28085400, se sídlem 
Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 
Brno.

RO schválila uzavření Smlouvy 
o  připojení zařízení pro výrobu 
a  odběr elektřiny k  distribuční 
soustavě z napěťové hladiny nízkého 
napětí č. 9002253841 se společností 
EG.D., a.s., IČ: 28085400, se sídlem 

Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 
Brno.

RO schválila uzavření Smlouvy 
o  připojení zařízení pro výrobu 
a  odběr elektřiny k  distribuční 
soustavě z napěťové hladiny nízkého 
napětí č. 9002253842 se společností 
EG.D., a.s., IČ: 28085400, se sídlem 
Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 
Brno.

RO souhlasila s  přijetím finančního 
daru ve výši 12 636 Kč z  projektu 
„Obědy školákům“ patrona dětí 
podpořeného dotací MŠMT 
poskytnutého Základní škole 
a  Mateřské škole Vranovice, p. o., 
Masarykova 178, 691 25 Vranovice, 
na zajištění obědů pro děti ze 
sociálně slabých rodin a  uložila 
Mgr. Romaně Nečasové, zástupkyni 
ředitelky školy uzavřít Darovací 
smlouvu.

RO schválila poskytnutí finančního 
příspěvku ve výši 10 000 Kč na 
podporu akce “Pořádání rybářských 
závodů na Mušovské nádrži ve 
dnech 17. až 19.  května  2024”, 
který bude pořádat MO MRS PS 
Vranovice.

RO schválila zadání veřejné zakázky 
malého rozsahu s  postupem dle 
II. kategorie Směrnice č. 1/2023 
k  zadávaní veřejných zakázek 
malého rozsahu, jejímž předmětem 
je zpracování projektové 
dokumentace na obnovu strojní 
technologie ČOV Vranovice.

RO schválila zadání veřejné zakázky 
malého rozsahu s  postupem dle 
II. kategorie Směrnice č. 1/2023 
k  zadávaní veřejných zakázek 
malého rozsahu, jejímž předmětem 
je zpracování projektové 
dokumentace pro podání žádosti 
o  dotaci k  Výzvě SFŽP „ModF  – 
RES + č.3/2024“.

Rada obce vzala na vědomí:
RO vzala na vědomí informaci 

o  Projektovém záměru na 
modernizaci učebny přírodních věd 
a  jazykové učebny ZŠ Vranovice 
k  Výzvě č. 1 MAS Podbrněnsko, 
spolek IROP 21-27 Vzdělávání  – 
Základní školy.

RO vzala na vědomí oznámení 
o  ukončení činnosti pana Ing. 
Tomáše Měřínského ve funkci člena 
stavební komise ke dni 4. 4. 2024.

RO vzala na vědomí informaci starostky 
obce o  technické havárií vzniklé 
na obecním bazénu v  objektu 
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Vzdělávacího centra U Floriánku.
RO vzala na vědomí přednesenou 

zprávu o  kontrole plnění usnesení 
Rady obce od počátku volebního 
období a  vypustila ze sledování 
splněná usnesení.

Rada obce pověřila:
RO pověřila starostku obce, aby 

v  souladu se Směrnicí č. 1/2023 
k  zadávání veřejných zakázek 
malého rozsahu provedla 
v  termínu do 31. 5. 2024 průzkum 
trhu s  oslovením společností 
zaměřených na projektovou 
činnost pro zpracování projektové 
dokumentace na obnovu strojní 
technologie ČOV Vranovice 
a  předložila Radě obce cenové 
nabídky.

RO pověřila starostku obce, aby 
v  souladu se Směrnicí č. 1/2023 
k  zadávání veřejných zakázek 
malého rozsahu provedla 
v  termínu do 30. 4. 2024 průzkum 
trhu s  oslovením společností 
zaměřených na projektovou 
činnost pro podání žádosti o dotaci 
k  Výzvě SFŽP „ModF  – RES + 
č.3/2024“ a  předložila Radě obce 
cenové nabídky za účelem výběru 
nejvýhodnější nabídky.

Rada obce uložila:
RO uložila starostce obce zpracovat 

v  termínu do 12.  4.  2024 návrh 
Rozpočtového opatření č. 2/2024 
a informaci o Vyhodnocení čerpání 
rozpočtu obce za 1.Q/2024.

Usnesení schválili všichni zúčastnění 
členové Rady obce Vranovice.

Usnesení Rady č. 7/2024  
ze dne 26. 3. 2024

Rada obce schválila:
RO schválila zapisovatelem 7. schůze 

RO Vranovice 2. místostarostu obce 
Bc. Romana Svoru, MBA, MPA.

RO schválila program 7. schůze RO 
Vranovice v tomto znění:

43. Volba zapisovatele
44. Schválení programu
45. Alza.cz a. s. – Dodatek č. 1 - smlouva 

o nájmu prostor (CON 11486)
46. Revizní posudek znalce  – určení 

tržní hodnoty nemovitosti 
U  Floriánka č.p. 36; návrh kupní 
smlouvy

47. JSDH Vranovice  – záměr pořízení 
sekčních garážových vrat na 
hasičskou zbrojnici

48. Příkazní smlouva se ZŠ a MŠ Ivaň, 
p. o.

49. Příkazní smlouva s MŠ Malešovice, 
p. o.

50. ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Krajská 
hygienická stanice JMK v  Brně  – 
PROTOKOL o kontrole

51. Různé:
l) Informace z  jednání Stavební 

komise Rady obce
m) Kontrola plnění usnesení
RO souhlasila s  pořízením garážových 

sekčních vrat na budovu hasičské 
zbrojnice na adrese Pinďulky 
41, Vranovice, a  to od firmy 
Lomax & Co s.r.o., 691 08 Bořetice, 
za nabídnutou cenu ve výši 83 446 
Kč vč. DPH.

RO schválila uzavření Příkazní smlouvy 
se Základní a  Mateřskou školou 
Ivaň, p. o., se sídlem Ivaň 73, 691 
23 Ivaň, ve věci zajištění plavecké 
výuky v  bazénu obce Vranovice, 
s  platností na dobu určitou do 
30. 6. 2024.

RO schválila uzavření Příkazní smlouvy 
s  Mateřskou školou Malešovice, p. 
o., se sídlem Malešovice 106, 664 
65 Malešovice, ve věci zajištění 
plavecké výuky v  bazénu obce 
Vranovice, s  platností na dobu 
určitou do 30. 6. 2024.

Rada obce vzala na vědomí:
RO vzala na vědomí informace 

z PROTOKOLU o kontrole Krajské 
hygienické stanice Jihomoravského 
kraje v  Brně, pořízený z  kontroly 
vykonané podle zákona o kontrole, 
zákona o ochraně veřejného zdraví 
a  o  změně některých souvisejících 
zákonů na Základní škole 
a  Mateřské škole Vranovice, p.o., 
se sídlem Masarykova 178, 691 25 
Vranovice, IČ: 68 729 928.

RO vzala na vědomí informace z  11. 
jednání Stavební komise Rady 
obce, konaného 20.  3.  2024, 
kdy u  bodů 2, 3, 4 se ztotožňuje 
s přijatými usneseními, vyjma bodu 
číslo 5 projednaného v  komisi, ke 
kterému uložila 1. místostarostovi 
obce prověřit možnost provedení 
oplocení pozemku v  souladu 
s  platným územním plánem obce 
Vranovice.

RO uložila předsedovi Stavební komise 
Rady obce Ing. Radku Šťastnému, 
aby v  zápisech z  jednání komise 
byla stanovena pouze doporučení 
pro následná rozhodnutí Rady 
obce.

RO vzala na vědomí přednesenou 
zprávu o  kontrole plnění usnesení 
Rady obce od počátku volebního 
období a  vypustila ze sledování 
splněná usnesení.

Rada obce doporučila:
RO doporučila ZO schválit nabytí 

pozemku parc. č. st. 169/1 o výměře 
420 m2 jehož součástí je stavba 
č.p. 36, vše v  k. ú. Vranovice nad 
Svratkou, z vlastnictví MUDr. Petra 
Bartla, bytem Osiková 397/40, 
Jundrov, 637 00 Brno, do vlastnictví 
obce Vranovice za dohodnutou 
kupní cenu ve výši 5 000 000 Kč 
a za podmínek uvedených v kupní 
smlouvě, která tvoří přílohu č. 1 
tohoto zápisu.

Rada obce nesouhlasí:
RO nesouhlasí s  uzavřením Dodatku 

č. 1  – smlouvy o  nájmu prostor 
(CON 11486) se společností Alza.
cz a.s., z  důvodu absence dalšího 
místa pro možnost umístění většího 
doručovacího modulu v  lokalitě 
zvané „za obecňákem“.

Usnesení schválili všichni zúčastnění 
členové Rady obce Vranovice.

Usnesení Rady č. 6/2024  
ze dne 12. 3. 2024
Rada obce schválila:
RO schválila zapisovatelem 6. schůze 

RO Vranovice 2. místostarostu obce 
Bc. Romana Svoru, MBA, MPA.

RO schválila program 6. schůze RO 
Vranovice v tomto znění:

52. Volba zapisovatele
53. Schválení programu
54. Vyhodnocení jednání ZO ze dne 

5. 3. 2024
55. ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. - Přehled 

hospodaření (rozvaha / výkaz zisků 
a ztráty) za 4.Q 2023

56. ZŠ a  MŠ Vranovice, p. o. - 
Inventarizační zpráva za rok 2023

57. ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Zpráva 
o hospodaření za rok 2023

58. ZŠ a MŠ Vranovice, p. o. – Žádost 
o  převod výsledku hospodaření za 
rok 2023

59. Dohoda o ukončení smlouvy o dílo
60. Smlouva o zřízení věcného břemene 

č.: HO-014330086589/001-MDP
61. Servisní smlouva Bazenservis, s.r. o.
62. Oprava chodníků v  ulici K  Trati 

a  v ulici Květná  – administrace 
výběrového řízení

63. Organizační řád – Dodatek č. 1
64. Elektronická úřední deska
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65.  Tvorba webových stránek
66. Žádost o  pokračování podpory 

Linky bezpečí, z. s.
67. Změna č. 3 územního plánu 

Vranovice  – informace od pana 
Bravence

68. Různé:
n) Kontrola plnění usnesení
RO schválila rozvahu a  výkaz zisků 

a  ztrát ZŠ a  MŠ Vranovice, p. o., 
Masarykova 178, 691 25 Vranovice, 
IČ: 68729928, se stavy k  datu 
31. 12. 2023.

RO schválila Inventarizační zprávu ZŠ 
a MŠ Vranovice, p. o., Masarykova 
178, 691 25 Vranovice, IČ: 
68729928, se stavem ke dni 
31. 12. 2023.

RO schválila Zprávu o  hospodaření za 
rok 2023 ZŠ a MŠ Vranovice, p. o., 
Masarykova 178, 691 25 Vranovice, 
IČ: 68729928.

RO schválila ZŠ a MŠ Vranovice, p. o., 
Masarykova 178, 691 25 Vranovice, 
IČ: 68729928, převod výsledného 
zisku hospodaření za rok 2023 ve 
výši 20 749,18 Kč do rezervního 
fondu školy.

RO schválila Dohodu o  ukončení 
Smlouvy o dílo ze 4. 10. 2023.

RO schválila uzavření Servisní smlouvy 
s firmou BAZENSERVIS, s.r.o., IČ: 
64791661, se sídlem Čapkova 538, 
517 21 Týniště nad Orlicí.

RO schválila cenovou nabídku DSO 
Tišnovsko, IČ: 75058944, se 
sídlem Radniční 14, 666 01 Tišnov, 
v  celkové částce 20 tis. Kč vč. 
DPH, za zpracování administrace 
výběrových řízení veřejné 
zakázky malého rozsahu „Oprava 
chodníků v  ulici K  Trati a  v ulici 
Květná“ a  pověřila starostku obce 
k vystavení objednávky.

RO schválila zřízení nové pracovní 
pozice  – pracovnice správy 
majetku, s pracovním úvazkem 0,5 
a  zařazením do Obecního úřadu 
Vranovice.

RO schválila Dodatek č. 1 Organizačního 
řádu Obecního úřadu Vranovice, 
s platností od 18. března 2024.

RO schválila záměr pořízení elektronické 
úřední desky pro Obecní 
úřad Vranovice dle technické 
specifikace viz příloha č. 1 zápisu, 
včetně instalace, servisní služby 
a zaškolení obsluhy, kdy základním 
hodnotícím kritériem pro výběr 
dodavatele zakázky je nejnižší 
nabídková cena bez DPH a pověřila 

starostku obce zajistit v termínu do 
30.  dubna  2024 získání cenových 
nabídek od dodavatelů dle 
Směrnice obce č. 1/2023 k zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu, 
a to postupem dle II. kategorie.

RO schválila záměr pořízení nových 
webových stránek pro obec 
Vranovice a pro ZŠ a MŠ Vranovice, 
p. o., dle technické specifikace viz 
příloha č. 2 zápisu, kdy základním 
hodnotícím kritériem pro výběr 
dodavatele zakázky je nejnižší 
nabídková cena bez DPH a pověřila 
starostku obce zajistit v termínu do 
30.  dubna  2024 získání cenových 
nabídek od dodavatelů dle 
Směrnice obce č. 1/2023 k zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu, 
a to postupem dle II. kategorie.

RO schválila příspěvek ve výši 1. 000 Kč 
Lince bezpečí, z. s., IČ: 61383198, 
se sídlem Ústavní 95, 181 00 Praha 
8, na podporu provozovaní dětské 
krizové linky.

Rada obce vzala na vědomí:
RO vzala na vědomí vyhodnocení 

jednání březnového zasedání ZO.
RO vzala na vědomí aktuální informace 

k probíhající Změně č. 3 územního 
plánu obce Vranovice a  uložila 
starostce zveřejnit informaci 
pro občany o  probíhající změně 
územního plánu s  možností podat 
do probíhajícího řízení vlastní 
návrhy.

RO vzala na vědomí přednesenou 
zprávu o  kontrole plnění usnesení 
Rady obce od počátku volebního 
období a  vypustila ze sledování 
splněná usnesení.

Rada obce doporučila:
RO doporučila ZO schválit na jeho 

nejbližším veřejném zasedání 
uzavření Smlouvy o zřízení věcného 
břemene č. HO-014330086589/001-
MDP, souhlas s  umístěním 
distribuční soustavy  – kabelového 
vedení NN; uzemnění na pozemku 
par. č. 2565/5 v k. ú. Vranovice nad 
Svratkou, se společností EG. D, a.s., 
IČ: 28085400, se sídlem Lidická 
1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno, 
a to za úplatu ve formě jednorázové 
úhrady částky ve výši 2.000 Kč + 
platná sazba DPH.

Usnesení schválili všichni zúčastnění 
členové Rady obce Vranovice.

POZVÁNKA 
NA VEŘEJNÉ JEDNÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA

Veřejné zasedání Zastupitelstva obce 

Vranovice se uskuteční v  pondělí 

24. června 2024 od  18.00 hodin 

v zasedací místnosti obecního úřadu.

Harmonogram svozu odpadu

Komunální odpad

červen: 14. | 28.

červenec: 12. | 26.

srpen: 9. | 23.

Separovaný odpad

Plast - červen: 26.

 červenec: 24.

 srpen: 21.

Papír - červen: 12.

 červenec: 10. 

 srpen: 7.

Bioodpad - červen: 6. | 20.

 červenec: 4. | 18.

 srpen: 1. | 15. | 29.

Inzerujte ve Vranovickém 

zpravodaji

Vychází každý sudý měsíc nákladem 

950 výtisků

Distribuce do každé domácnosti 

ZDARMA

Trvale umístěn na webu obce

Kontakt: zpravodaj@vranovice.eu

Občanská řádková inzerce ZDARMA
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 � Aktuality
Nová elektronická 
úřední deska: Snadnější 
propojení s občany
Vranovice se posouvají do digitálního 
věku s  novou elektronickou úřední 
deskou, která je umístěna na průčelí 
budovy obecního úřadu. Tato inovativní 
iniciativa není jenom dalším krokem 
směrem k  efektivnější správě, ale také 
způsobem, jak lépe komunikovat 
s  občany a  informovat je o  důležitých 
událostech a dokumentech.

Na elektronické úřední desce 
naleznete nejen povinné dokumenty ve 
smyslu zákona č. 500/2004 Sb., správního 
řádu, ale také důležitá aktuální sdělení 

úřadu, kulturní akce a  další informace 
pro občany Vranovic. To znamená, že 
občané mají jednoduchý a rychlý přístup 
k  důležitým informacím, aniž by museli 
fyzicky navštěvovat úřad nebo hledat po 
internetu.

Tato elektronická úřední 
deska představuje nový standard 
transparentnosti a  komunikace veřejné 
správy s občany. Občané mohou být lépe 
informováni o  důležitých událostech ve 
své obci a  lépe se zapojit do kulturního 
a společenského života Vranovic.

Tím, že Vranovice investují do 
moderních technologií a komunikačních 
nástrojů, ukazují svůj závazek k efektivní 
a  otevřené správě, která je zaměřena 
na potřeby svých občanů. Elektronická 
úřední deska je dalším krokem směrem 
k  moderní a  přívětivé správě, která je 
připravena sloužit svým občanům ve 21. 
století.

Dana Kvapilová

 � Společenské dění
Budapešť: Pamětihodnosti a krásy 
na břehu Dunaje
Skupina vranovických cestovatelů se v  sobotu 11.  5.  2024 
vydala na kouzelný výlet do malebné Budapešti, hlavního 
města Maďarska. Teplý sluneční den byl naplněn objevováním 
zajímavostí, pamětihodností a  překrásných výhledů na město 
i řeku Dunaj.

Prvním zastavením naší cesty byla tržnice Nagyvásárcsarnok, 
nebo také v angličtině známá jako „Great Market Hall“. Je to 
historická tržnice, která se nachází v centru Budapešti u Dunaje, 
kde jsme se ponořili do života místního obchodu a pochutnali si 
na tradičních maďarských specialitách. Vůně koření a čerstvých 
potravin nás provázely uličkami tržnice, zatímco jsme 
ochutnávali místní speciality.

Dalším cílem naší cesty byla návštěva Baziliky svatého 
Štěpána, kde jsme obdivovali impozantní architekturu 
neorenesančního stylu. Tento styl je charakterizován 
obnovou a  interpretací renesanční architektury s  použitím 
moderních stavebních technik a  materiálů. Bazilika je 
významnou architektonickou památkou Budapešti a  jednou 
z  nejvýznamnějších církevních staveb v  Maďarsku. Z  nábřeží 
Dunaje jsme měli nádherný výhled na budapešťský hrad známý 
také jako Budínský hrad. Jedná se o historický komplex budov 
na návrší nad řekou Dunaj. Je to jedno z  nejvýznamnějších 
historických míst v zemi a  symbol maďarského národa. Vedle 
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hradu se nachází Rybářská bašta, známá také jako Halászbástya, 
která je jednou z  nejvíce ikonických památek Budapešti. Tato 
architektonická perla se nachází na návrší Buda, a  nabízí 
úchvatné výhledy na město a řeku Dunaj.

Poté jsme pokračovali k Maďarskému parlamentu, který je 
jednou nejkrásnějších budov ve městě. Nachází se na pravém 
břehu řeky Dunaj, naproti Budapešťskému hradu, a dominuje 
panoramatu města svou monumentální architekturou. 
Tato působivá budova byla postavena v  letech 1885 až 1904 
v  novogotickém a  maďarském secesním stylu podle návrhu 
architekta Imre Steindla.

Na závěr jsme si dopřáli romantickou plavbu lodí po 
Dunaji, odkud jsme se mohli kochat architektonickými skvosty 
Budapešti na obou březích Dunaje. Budapešť nás okouzlila svou 
krásou a  pohostinností a  zanechala v  nás nezapomenutelné 
vzpomínky.

Text a foto: Dana Kvapilová

Krojovaná májová slavnost ve 
Vranovicích: Tradiční oslava 
s duchem společenství
Ve Vranovicích se opět odehrála jedna z  nejtradičnějších 
a  nejradostnějších událostí roku  – Májová. V  letošním roce 
se organizace této tradice ujala skupina stárků ročníku 2006. 
Celkem 18 párů se tentokrát chopilo iniciativy a zorganizovalo 
něco, co si mnozí budou dlouho pamatovat. Na sobotní májovou 
slavnost dorazilo přes 400 návštěvníků z  Vranovic, okolních 
obcí i vzdálených míst. Ale pojďme pěkně od začátku.

Celý víkendový program odstartovalo v pátek 3. května 2024 
stavění máje na sokolském hřišti ve Vranovicích. Příznivci této 
tradice se sešli v hojném počtu, aby podpořili vranovické chlapy 
a hochy, kteří měli za úkol postavit letošní máj. A to se jim také 
úspěšně podařilo.

Podvečer pak patřil cimbálové hudbě, zpěvu a  tanci. Na 
pódiu se představila cimbálová muzika Dukát, která svými 
melodiemi dodala slavnostní atmosféře ještě více energie 
a  života. V noci pak prostor za sokolskou halou ovládli stárci 
a obětaví otcové, kteří až do rána máj hlídali.

Sobota začala tradiční májovou mší v místním kostele, která 
byla okamžikem duchovního spojení a připomenutím hodnot, 
jež jsou zakořeněny v historii obce.

Po mši se stárky a  stárci postarali o  prodej vstupenek na 
večerní zábavu, která slibovala pokračování hodového veselí.

Odpoledne se stárky sešly u  domu druhé stárky Kateřiny 
Coufalové, kam si pro ně přišli stárci v čele s hlavním stárkem 
Adamem Kotačkou. Společně se vydali k  dalšímu zastavení  – 
k  hlavní stárce Emě Benadové. Odtud již průvod zamířil ke 
starostce obce Šárce Novotné.

Večer pak vrcholil hlavní májovou zábavou v  Sokolovně. 
Slavnost zahájil pochod krojovaných dětí a  pochod párů 
s prapory.
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Záblesk historie na májové veselici: Přehlídka 
ročníkových májových praporů
Jednou z  nezapomenutelných zajímavostí letošní májové 

veselice ve Vranovicích byla přehlídka ročníkových májových 
praporů, které sahaly až do roku 1970. Tato ohromující 
retrospektiva byla dílem vranovické folkloristky Jany Coufalové, 
která se postarala o  to, aby každý prapor mohl vyprávět svůj 
unikátní příběh. Ročníkový prapor nesmí hlavní stárek po celou 
dobu pustit ze zřetele a dobře jej hlídat. Pokud by mu byl prapor 
ukraden, bývala tradice výkupného ve výší 100 litrů vína.

Jana Coufalová, spolu s  dalšími nadšenci jako paní Marie 
Brlíková a  Jana Macháčková, věnovaly hodiny svého času 
vyšíváním těchto praporů, aby zachovaly historii a  tradici 
Vranovic. Jejich práce se stala důležitým prvkem kulturní 
identity obce.

Na podzim je ve Vzdělávacím centru U Floriánka plánovaná 
výstava těchto ročníkových praporů. Bude to skvělá příležitost 
pro obyvatele i návštěvníky obce prozkoumat bohatou historii 
a tradici prostřednictvím této symboliky.

Májové slavnosti ve Vranovicích tak nejenom připomněly 
staré tradice, ale ukázaly i sílu společenství a odhodlání udržet 
tyto zvyky a hodnoty i v moderním světě. Ať žijí májové slavnosti 
a vranovická chasa!

Krojované páry:
1. Ema Benadová, Adam Kotačka
2. Kateřina Coufalová, Jakub Růžička
3. Zuzana Škamradová, Václav Karpíšek
4. Ema Effenbergerová, Jan Valenta
5. Elena Koubková, Tomáš Skoupý
6. Natálie Rosová, Tomáš Benda
7. Kateřina Novotná, Jan Hrůza
8. Eva Brychtová, Filip Mahovský
9. Aneta Nohelová, Lukáš Nevěděl
10. Karin Zemanová, Štěpán Václavík
11. Ema Vápeníčková, Petr Zeman
12. Bára Dofková, Štěpán Pezlar
13. Aneta Klimešová, Daniel Málek
14. Adéla Pilátová, Václav Kvapil
15. Zdeňka Macháčková, Vladimír Kohout
16. Tereza Vrátná, Jan Furch
17. Sára Sopoušková, Jakub Toncr
18. Anna Pezlarová, Michal Mazuch

Sklepníci:
Zuzka Veselá, Lenka Furchová, Václav Neveselý, Jiří Mazuch

Foto a text: Dana Kvapilová

Senioři z Vranovické Virtuální 
Univerzity třetího věku navštívili 
Santiniho dílo v Žďáře nad Sázavou
Skupina studentů  – seniorů z  vranovické virtuální univerzity 
třetího věku nedávno podnikla nezapomenutelný zájezd 
do malebného města Žďár nad Sázavou. Cílem jejich výletu 
byla prohlídka po stopách barokního architekta Jana Blažeje 
Santiniho-Aichela, který byl předmětem studia v  letním 
semestru univerzity.

V  doprovodu zkušené průvodkyně se senioři vydali 
na prohlídku Žďárského zámku, aby objevili jedinečná 
architektonická díla tohoto významného umělce. Jejich dalším 
zastavením byl klášter Zelená hora, který Santini navrhl 
a postavil ve 20. letech 18. století. Skupina se ponořila do historie 
a architektonických detailů tohoto fascinujícího místa, které je 
zapsáno na seznamu světového dědictví UNESCO.

Návštěva kláštera byla pro seniory inspirativní a  dojímavá 
zároveň. Mnozí z nich si připomněli lekce a přednášky, které se 
věnovaly Santiniho životu a dílu, a měli tak možnost vidět jeho 
práci na vlastní oči.
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Zájezd do Žďáru nad Sázavou byl pro seniory nejenom 
příležitostí k  objevování krásné architektury, ale také 
k  prohloubení jejich znalostí a  porozumění uměleckému 
dědictví. Tato zkušenost jim poskytla nejenom nové poznatky, 
ale také bohaté kulturní a  historické zážitky, na které budou 
dlouho vzpomínat.

Foto a text: Kvapilová Dana

Jarní cyklovyjížďka s dětmi
V  sobotu 27.  dubna pořádali členové Sportovní komise 
v  pořadí už 3. cyklovýjížďku s  dětmi s  původně plánovanou 
trasou Vranovice – Zaječí s tím, že cesta zpět do Vranovic byla 
naplánovaná vlakem. S  ohledem na věk a  počet dětí, které 
se v  10 hodin dostavily s  koly a  svými rodiči před budovou 
nynějšího zdravotního střediska v  obci, došlo ještě před jejím 
zahájením ke změně trasy, a to nově na Vranovice – Přibice – 
Ivaň – Strachotín a Pouzdřany s možností dojetí jedné zastávky 
vlakem z Pouzdřan do Vranovic.

Na místě se nás sešlo i  s  dětmi okolo 20 účastníků, a  už 
před startem bylo vidět, jak jsou zejména ti věkově nejmladší 
natěšení. Slabě po 10 hodině paní starostka „zavelela“ a konvoj 
cyklistů se vydal na Přibice, kde dále pokračoval po cyklostezce 
ve směru na Ivaň. Už při prvním stoupání do kopce bylo 
poznat, kdo už má něco natrénováno, kdo se s kolem narodil 
a kdo seděl na kole poprvé v tomto roce :-). Zejména malé děti 
měly před svými rodiči velký náskok a  pobízely je, aby šlápli 
do pedálu a  dohnali je. Po cestě jsme minuli vinohrady a  ve 
vzduchu byl ještě cítit štiplavý zápach z doutnající slámy, kterou 
se vinaři snažili zachránit vinice před mrazy, které se dostavily 

v předchozích dnech, a které jak se později ukázalo, dokázaly 
bohužel napáchat velké škody.

V centru obce Ivaň jsme při vyjížďce minuli finišující stavbu 
kulturního centra a  „profláknutou“ restauraci U  Stehlíků, od 
které jsme se vydali dále na cyklostezku Ivaň  – Strachotín, 
která vedla podél řeky Jihlavy, kde jsme asi po 2,5 km cesty 
s asfaltovým povrchem odbočili přes most a vydali se dále ve 
směru k vodní nádrži Nové Mlýny.

Cesta vedla po udržovaném rovinatém povrchu, který si 
všichni účastníci náramně pochvalovali. Děti nám při cestě 
ukazovaly, jak dokáží rychle jet a vůbec jim nevadilo, že už mají 
v  nohách několik kilometrů. Po absolvování krátkého úseku 
lesem s  horším povrchem cesty, který ale zvládli všichni bez 
karambolu, se před námi při vjezdu do obce Strachotín a  její 
Sklepní ulice rozprostřela hladina vodní nádrže Nové Mlýny, 
na které se odrážely sluneční paprsky s výhledem na zříceninu 
hradu Děvičky a Chráněnou krajinnou oblast Pálava.

Někteří účastníci zde byli poprvé, a  protože si chtěli toto 
krásné místo více prohlédnout, bylo rozhodnuto o  přestávce 
na odpočinek, která se nám nakonec díky krásnému slunnému 
počasí a dětskému pískovišti s herními prvky protáhla na více 
jak jednu hodinu pobytu.

Ze Strachotína se následně konvoj cyklovýletníků rozjel ve 
dvou skupinách zpět do Vranovic, kdy jedna skupina se vracela 
stejnou cestou, jakou přijela a druhá skupina s těmi nejmenšími 
dětmi, aby nepřišly o  zážitek cestování s  kolem ve vlaku, se 
rozjela ze Strachotína okolo Pouzdřanského rybníku ve směru 
na železniční zastávku Pouzdřany. Po cestě zpět došlo ještě 
k občerstvení u už zmíněné restaurace v Ivani, přičemž druhá 
skupina rodičů s  těmi nejmenšími dětmi dorazila šťastně na 
železniční zastávku, kde se všichni naložili do vlaku a svezli se 
s velkou radostí o jednu zastávku dále domů do Vranovic.

Po celou dobu jsme měli pěkné slunné počasí, které nás mile 
potěšilo a zpříjemnilo nám zážitky z naší společné cyklovyjížďky. 
Už teď se těšíme na tu další, která je naplánovaná v měsíci září 
a budeme rádi, když rozšíříte naše řady.

Text a foto Roman Svora 
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Výlet vranovických občanů na Floru 
Olomouc a další zajímavá místa 

v okolí Olomouce
Sobota 27. dubna 2024 se stala příjemným dnem pro skupinu 
obyvatel z  Vranovic, kteří se vydali na výlet do Olomouce. 
Cílem jejich cesty byla Flora Olomouc, která je jednou 
z  nejvýznamnějších výstav květin a  zahradní architektury 
v  České republice. Koná se několikrát ročně v  Olomouci 
a představuje širokou škálu květin, rostlin, zahradního vybavení 
a  dalších souvisejících produktů. Flora Olomouc je nejen 
příležitostí k  obdivování krásných květinových aranžmá, 
ale také nabízí inspiraci pro zahradní architekty, zahradníky 
a milovníky přírody. Často jsou zde prezentovány nové trendy 
v zahradní tvorbě a techniky péče o rostliny.

Už při vstupu do výstavního areálu bylo patrné, že nás 
čeká nádherný den. Sluneční paprsky provázely naši skupinu 
a  dodávaly nám energii k  prozkoumávání barevného zázraku 
květin a rostlin. Zahrady byly okouzlující a plné života. Každý 
koutek Flory nabízel nové inspirace a  pohledy na kvetoucí 
skvosty přírody.

Po prohlídce Flory jsme zamířili k  bazilice na Svatém 
Kopečku, ikonickému poutnímu místu Olomouce. Cesta 
k bazilice nabízela nádherné výhledy na město a okolní krajinu. 
Při prohlídce baziliky jsme se ponořili do duchovního světa 
a obdivovali architektonickou krásu tohoto historického místa. 
Po duchovním zážitku jsme se vydali do olomoucké zoologické 
zahrady, kde jsme měli možnost poznat širokou škálu zvířecího 
světa. Setkali jsme se nejen s exotickými druhy, ale i s domácími 
zvířaty, a strávili příjemné chvíle pozorováním jejich chování.

Celý zájezd byl provázen krásným počasím, které ještě 
umocnilo naše zážitky. Společně jsme prožili den plný 
přírodních krás a  duchovního zážitku, který nám zanechá 
nezapomenutelné vzpomínky.

Text a foto: Dana Kvapilová

Tradiční Vranovické jaro ožilo 
radostí a zábavou
Letošní jarní slavnosti ve Vranovicích opět potvrdily svou 
tradici jako jedna z nejvíce očekávaných událostí roku. V sobotu 
20.  dubna se místní obyvatelé i  návštěvníci sešli, aby oslavili 
příchod jara a užili si bohatý program plný zábavy a radosti.

Rozmanitý program pro všechny generace
Jarní slavnosti nabídly širokou škálu aktivit pro všechny 

věkové kategorie. Na hlavním pódiu vystoupily talentované děti 
ze základní a mateřské školy, předvedly své dovednosti a zahřály 
srdce publika svými písněmi a tanci. Country taneční skupina 
Čtyřlístek a  taneční skupina Crazy přidaly do atmosféry další 
špetku energie a radosti.

Umělecké esence a filmové okouzlení
Pro milovníky umění byla připravena lahůdka v  podobě 

vystoupení žáků základní umělecké školy, kteří svými 
interpretacemi okouzlili publikum. Pro odpočinek a zábavu byla 
k dispozici filmová projekce ve filmovém stanu, kde děti mohly 
sledovat film Esa z  pralesa 2 a  ponořit se do dobrodružství 
plného překvapení a humoru.

Animátorka Emily
Zlatým hřebem odpoledne byla závěrečná show 

s  animátorkou Emily, která se chopila mikrofonu a  svým 
entuziasmem a  energií rozproudila dav. Společně s  dětmi 
zpívala, tančila a soutěžila, a tak završila tento den plný radosti 
a zábavy.
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Burgerfest – požitek pro chuťové pohárky
Součástí letošních slavností byl také druhý ročník 

burgerfestu, který nabídl široký výběr rozmanitých druhů 
domácích hamburgerů. Pro všechny, kteří si chtěli odpočinout 
a  pochutnat si na lahůdkách, byl tento malý gastronomický 
festival příjemným doplňkem k bohatému programu.

Vranovické jaro 2024 opět ukázalo, že tradice a  radost ze 
společného setkávání stále žije a rozvíjí se. Oslava jara, umění 
a dobrého jídla spojila lidi všech věkových kategorií. Co přinese 
další ročník?

Foto a text Dana Kvapilová

Beseda s režisérem Zdeňkem 
Troškou
Ve čtvrtek 18. dubna se konala jedinečná událost pro milovníky 
české kinematografie – beseda s režisérem Zdeňkem Troškou. 
Akce, která se uskutečnila ve vranovické Sokolovně, přilákala 
více než 300 návštěvníků, kteří se chtěli dozvědět více o životě 
a vzpomínkách tohoto významného filmového tvůrce.

Ve svém vyprávění režisér zavzpomínal na natáčení 
nejznámější komediální trilogie „Slunce, seno…“, ale také na 
dobu svého mládí a  života v  jihočeských Hošticích, studia ve 
francouzském Dijonu, první film „Bota jménem Melichar“, 
a nechyběly ani vzpomínky na Helenu Růžičkovou. Její talent 
a  nezaměnitelný přínos českému filmu nebyly jen společným 
tématem diskuse, ale také zdrojem mnoha vzpomínek a dojmů 
u diváků i samotného režiséra.

Zdeněk Troška, který je známý svým smyslem pro humor 
a  schopností zachytit esenci českého venkova na plátno, se 
podělil s publikem o zajímavé historky ze zákulisí natáčení svých 
filmů. Jeho poutavé vyprávění o  procesu tvorby a  spolupráci 
s herci dodalo besedě osobní nádech a diváci si odnesli mnoho 
nových poznatků o tvorbě českého filmu.

Kromě bohatého kulturního programu měli návštěvníci 
možnost ochutnat různé lahůdky, které byly připraveny jako 
občerstvení. Víno, koláčky a  kanapky přispěly k  příjemné 
atmosféře události a pomohly vytvořit neformální prostředí.

Beseda se Zdeňkem Troškou a  vzpomínání na Helenu 
Růžičkovou se stala nejen příležitostí k  oživení paměti 
o  významných osobnostech českého filmu, ale také k  uctění 
jejich dědictví a  připomenutí jejich nezaměnitelného přínosu 
do naší kulturní historie.

Foto a text: Dana Kvapilová

21 habrů se stalo Stromy života, síly 
a odolnosti
V sobotu 13. 4. 2024 se v parku Hlinek ve Vranovicích uskutečnila 
slavnostní akt výsadby stromů pro nově narozené děti nazvaný 
Strom života. Cílem slavnosti je vytvoření symbolické vazby 
mezi novými generacemi, místem, kde se narodily a přírodou. 
Rodiny, které pro své dítě strom zasadí tak vytvoří svým dětem 
památku na místo jejich narození. Děti budou vyrůstat spolu 
se svým stromem a vybudují si vztah k obci, ve které vyrůstají. 
Slavnost zahájila úvodním slovem starostka obce Mgr. Šárka 
Novotná, která mimo jiné uvedla:
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„Projekt „STROM ŽIVOTA“ nám připomíná, že péče o naše 
nejmenší a o naše životní prostředí jde ruku v ruce. Vytváříme zde 
místo plné zeleně, kde se budoucí generace mohou sejít, bavit se 
a odpočívat. Místo, kde můžeme sledovat, jak rostou nejen stromy, 
ale i naše děti. S hrdostí a nadějí se díváme do budoucnosti, kdy 
náš park Hlinek bude oázou klidu a  společenství, kde se budou 
sbírat vzpomínky a budovat přátelství. Ať nám stromy, které dnes 
sázíme, přinášejí radost a pohodu po mnoho příštích let.“

Rodiny malých vranovických občánků se zúčastnily této 
události s  velkým nadšením a  emocemi. Každá rodina měla 
přidělen svůj „Strom života“, který zasadila a  symbolicky 
zapustila kořeny nového života do půdy naší obce. Tato aktivita 
symbolizuje pevné spojení mezi dětmi, jejich rodinami a naším 
společným domovem. Rodiny obdržely také pamětní list, jako 
připomínku na tento významný den.

Slavnostní výsadba Stromů života pro nově narozené děti 
přinesla do naší obce pocit jednoty, naděje a péče o budoucnost. 
Je to nejen krásný symbol nového života, ale také závazek každé 
rodiny a celé komunity k ochraně a udržitelnému využívání naší 
přírody pro budoucí generace.

Foto a text: Dana Kvapilová

Promoce tří absolventů Virtuální 
Univerzity 3. věku ve Vranovicích
Dne 24. května 2024 se na České zemědělské univerzitě v Praze 
konala slavnostní promoce tří úspěšných absolventů Virtuální 
Univerzity třetího věku (VU3V) z Vranovic. Při této významné 
příležitosti obdrželi osvědčení o  absolutoriu z  rukou rektora 
univerzity paní Jana Losová, paní Ludmila Zouharová a  pan 
Oldřich Vybíral st.

Virtuální Univerzita třetího věku, kterou organizuje 
Česká zemědělská univerzita, poskytuje seniorům příležitost 
k dalšímu vzdělávání a osobnímu rozvoji. Programy nabízené 
VU3V zahrnují širokou škálu témat, od přírodních věd až po 
humanitní obory, a jsou navrženy tak, aby podporovaly aktivní 
stárnutí a sociální inkluzi.

Slavnostní promoce se uskutečnila v  aule univerzity 
a  přilákala mnoho rodinných příslušníků a  přátel absolventů. 
Rektor univerzity ve svém projevu ocenil jejich odhodlání 
a  vytrvalost při studiu a  vyzdvihl význam celoživotního 
vzdělávání. „Je inspirující vidět, jak se naši senioři zapojují do 
vzdělávacího procesu a  neustále rozšiřují své obzory. Jejich 
úspěch je důkazem toho, že nikdy není pozdě začít se učit něco 
nového,“ uvedl rektor.

Virtuální Univerzita třetího věku ve Vranovicích se již 
několik let těší velké oblibě mezi seniory, kteří chtějí zůstat 
intelektuálně aktivní a  zapojeni do společnosti. Tato promoce 
je dalším důkazem úspěšnosti programu a  jeho pozitivního 
dopadu na životy účastníků.

Gratulujeme paní Janě Losové, paní Ludmile Zouharové 
a panu Oldřichu Vybíralovi st. k jejich úspěšnému absolutoriu 
a přejeme jim mnoho dalších úspěchů v jejich dalším vzdělávání 
a osobním rozvoji.

Dana Kvapilová

 � Po uzávěrce
Vranovický sokol má dva mistry 
České republiky!
Dne 19.  5. se v  Karviné konalo mistrovství České republiky 
v mrtvém tahu.

Pavlovi Valíkovi se v  kategorii mužů do 74 kilogramů 
podařilo na mrtvý tah zvednout 252,5 kg. Richardovi Klemovi 
se v  kategorii mužů nad 120 kilogramů podařilo pozvednout 
rovných 300 kg. Řady rozhodčích na těchto závodech rozšířila 
Lucie Peterová a roli vedoucího výpravy plnil Pavel Goliáš

Petr Goliáš
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 � Základní škola a Mateřská škola Vranovice

Čokoládová tretra 2024
Čokoládová tretra je jediný projekt na atletické dráze, který je 
zaměřen celoplošně na děti z 1. stupně ZŠ, a to i mimo rámec 
atletických oddílů. Jedná se o běžecký závod pro děti do 11 let. 
My jsme vyrazili na základní kolo po vyučovaní ve čtvrtek 
2. 5. 2024. Naši školu reprezentovalo 19 žáků.

Běh je základním prvkem všech sportů. Téměř každé dítě 
umí přirozeně běhat, pokud má dostatek prostoru. V atletice je 
běh klíčový, jelikož ho vyžaduje téměř každá disciplína. Stejně 
tak je běh nezbytný v mnoha dalších sportech.

V průběhu základních kol, která organizují vybrané oddíly, 
postoupí do mezinárodního semifinále tři nejlepší účastníci 
v každé disciplíně. Zde se utkají s dětmi ze Slovenska o možnost 
účasti ve finále hlavního programu Zlatá tretra Ostrava – World 
Athletics Continental Tour Gold. Všech kol se zúčastní atletické 
hvězdy z České republiky a ze Slovenska. V semifinále i ve finále 
se připojí také hvězdy ze světového atletického prostředí.

V Břeclavi si z Vranovic nejlépe vedli Filip Kolbaba a Markéta 
Procházková. Filip si doběhl pro celkové 2. místo v běhu na 200 
m výkonem 34.17 a  Markéta předvedla v  hodu raketkou hod 

daleký 26.55 metrů, což jí vyneslo také 2. místo v soutěži. Oba 
postupují do semifinále, které se uskuteční 27. 5. 2024 v Ostravě.

Krásný počin předvedla i Barbora Miličková v běhu na 100 
m, výkonem 19.66 obsadila 4. místo. Postupové 3. místo brala 
Peluchová z AK Vnorovy za výkon 19. 61. Barči chyběl opravdu 
kousek. V běhu na 200 m dívek zaznamenala nejlepší umístění 
Ema Lerchová. Výkonem 37.97 obsadila 6. místo. Markéta 
Procházková přidala k raketce pěkný výkon i v běhu na 300 m, 
když časem 56.46 brala 7. místo. Jaroslav Režný obsadil dvě 8. 
místa. Nejprve v hodu raketkou za výkon 32.63 m a poté v běhu 
na 300 m časem 51. 45.

Výsledky všech našich žáků najdete podrobněji v aktualitách 
na webu školy.

Všem žákům společně s  kolegyní Petrou Stejskalovou 
děkujeme za výbornou sportovní reprezentaci školy a  dvěma 
postupujícím přejeme v Ostravě hodně štěstí!

Lukáš Galbavý

Čarodějnický rej v mateřské škole
Týden plný čar a  kouzel je za námi. S  dětmi jsme si povídali 
o  tradici pálení čarodějnic, o  tom, kdo je to čarodějnice, jak 
vypadá, jaká je, z  jakých pohádek znají tuto postavu. Řekli 
jsme si charakteristické znaky hodné a  zlé čarodějnice. Děti 
připravovaly ohniště nejen ve školce z  dřevěných kostek, ale 
pokoušely se stavět i  z  klacíků na hřišti. Vařili jsme lektvary 
a společně s rodiči vymýšleli jména pro čarodějnice a čaroděje. 
Tento svátek je stále více populární a většina dětí se na něj velmi 
těší.

V úterý 30. 4. 2024 přilétali čarodějnice a čarodějové oslavit 
svůj velký den. Na školní zahradě všechny přivítala čarodějnice 
Hárohnědka, se kterou si všichni zatančili. Poté na děti čekal 
velký úkol  – prokázat své vědomosti a  dovednosti k  získání 
čarodějnické medaile s pavoukem. Létalo se na koštěti, házely 
se myši do bedýnky, namotávali se netopýři, skákalo se přes 
oheň, přecházela se pohybující se lávka, foukalo se do pavouků 
a  hádaly se hádanky. Na závěr nesměla chybět ochutnávka 
lektvarů a pojídání červů.
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Pod dohledem vrchní čarodějnice Hárohnědky prošli 
zkouškou všechny čarodějnice a čarodějové na výbornou.

Maminkám patří poděkování za „vymódění“ dětí do 
kostýmů, moc to všem slušelo a  paní školnici za pomoc při 
přípravě pitného režimu.

Věříme, že se dětem dopoledne líbilo stejně jako nám 
a těšíme se za rok na shledanou.

Renata Popelová

Pohár rozhlasu – okresní kolo 
mladšího žactva 2024
Ve čtvrtek 9.  5.  2024 jsme vyrazili do Břeclavi na soutěž škol 
v atletice. První disciplínou dne byla štafeta na 4x60 m. Mladší 
žáci ve složení: Tadeáš Kacafírek, Marek Konečný, Lukáš Novotný 
a Filip Šiška obsadili časem 33.46 s druhé místo. Stejné umístění 
vybojovala i  naše děvčata ve složení: Alice Fröhlichová, Sofie 
Sieklíková, Denisa Ulmannová a Klára Vlková v čase 33.40 s.

Další přišla na řadu soutěž v  hodu kriketovým míčkem. 
Z  chlapců si nejlépe vedl Jakub Motyčák výkonem 43.94 m 
obsadil 6. místo. V kategorii dívek skončila nejvýše, na 5. místě 
Denisa Ulmannová, hodem dlouhým 34.72 m. Ve výškařském 
sektoru se nejvíce dařilo Alici Fröhlichové, která zdolala laťku 
ve výšce 138 cm a  vybojovala 3. místo. V  žácích vybojoval 
nejlepší umístění ve skoku vysokém pro Vranovice Marek 
Konečný, když  si  za výkon 124 cm připsal 9. místo. Ve skoku 
dalekém se předvedla naše děvčata ve velmi dobré formě. Aneta 
Jelínková skončila na 3. místě výkonem 431 cm. Hranici čtyř 
metrů překonala i Klára Vlková, když její skok měl hodnotu 407 
cm. Svůj nový osobní rekord zaznamenala Nella Pláteníková 
(377 cm). U chlapců si vedli nejlépe Tadeáš Kacafírek (412 cm) 
a Pavel Vlk (400 cm).

Kvalitní výkony předvedli žáci Vranovic v  běžeckých 
disciplínách. Na trati dlouhé 600 m vyhrála Denisa Ulmannová 
v novém osobním rekordu 1:53.48 a hned za ní na místě druhém 
také v  novém osobáku Alice Fröhlichová časem 1:54.44. 
V kategorii chlapců se běželo ještě o 400 více. Na trati 1000 m 
vybojoval Lukáš Novotný skvělé 2. místo časem 3:19.27.

Ve sprintu na 60 m jsme měli u  děvčat společný cíl, a  to 
dostat se pod 9 vteřin. To dokázala Klára Vlková, když výkonem 
8:89 s získala 3. místo a hned za ní i na 4. místě Sofie Sieklíková 
v čase 8.97 s. U chlapců zaběhl nejlépe Tadeáš Kacafírek, který 
skončil na 5. místě výkonem 8.90 s.

V  kategorii jednotlivců se do top desítky dostala hned 
čtveřice žákyň z  Vranovic: 3. místo Alice Fröhlichová (1085 
bodů), 6. místo Sofie Sieklíková (983 bodů), 8. místo Klára 
Vlková (924 bodů) a 9. místo Denisa Ulmannová (900 bodů).

V  kategorii mladších žáků to byli dva žáci z  Vranovic: 5. 
místo Lukáš Novotný (700 bodů) a 9. místo Tadeáš Kacafírek 
(552 bodů)

Body škol na medailových pozicích (mladší žákyně): 
1. místo ZŠ Břeclav Slovácká 5544 bodů, 2. místo ZŠ a  MŠ 
VRANOVICE 5132 bodů (Alice Fröhlichová, Aneta Jelínková, 
Nela Kolíšková, Nella Pláteníková, Sofie Sieklíková, Tereza 
Toncrová, Denisa Ulmannová a Klára Vlková) a 3. místo ZŠ 
a MŠ Břeclav Kupkova 3991 bodů.

Body škol na medailových pozicích (mladší žáci): 1. místo ZŠ 
Břeclav Slovácká 4605 bodů, 2. místo ZŠ a MŠ VRANOVICE 
3116 bodů (Filip Dubrovský, Tadeáš Kacafírek, Marek 
Konečný, Jakub Motyčák, Lukáš Novotný, Filip Šiška a Pavel 
Vlk) a 3. místo Gymnázium Břeclav 3102 bodů.

Obě naše družstva mladšího žactva skončila na druhých 
místech a získala stříbrné medaile, děkujeme!

A jak si vedli v Poháru rozhlasu naši atleti ze staršího žactva 
se dozvíte v příštím vydání Zpravodaje

Lukáš Galbavý
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Štafetový pohár 2024 – okresní 
kolo v Ořechově
V pondělí 29. 4. 2024 byl zahájen okresním kolem 11. ročník 
Štafetového poháru. Do Ořechova se v kategorii Brno-venkov 
sjelo celkem 11 škol. V rámci Štafetového poháru soutěžili žáci 
1. stupně základních škol. Družstvo se skládalo ze 16 žáků. 
Z toho 8 žáků z 1. – 3. třídy a 8 žáků ze 4. – 5. třídy. Běžely se tři 
štafety, časy štafet se sčítaly a zvítězila nejrychlejší škola.

Náš školní výběr tvořilo těchto 16 žáků: Václav Melek (1.A), 
Alice Grunová (1.A), Nela Vondrušková (2.B), Filip Kolbaba 
(3.A), Ema Lerchová (3.A), Zdeněk Josef Macháček (3.A), Patrik 
Pláteník (3.A), Karla Tomková (3.A), Sofie Petříková (4.A), 
Markéta Procházková (4.A), Šimon Vondruška (4.A), Marek 
Novotný (4.B), Jaroslav Režný (4.B), Eliška Svorová (5.A), Lubor 
Kaňa (5.B) a Eliška Steinerová (5.B).

Od 4. dubna jsme každý čtvrtek poctivě trénovali na našem 
stadionu ve Vranovicích. Příprava se nám vyplatila a v okresním 
kole jsme jasně dominovali. Vyhráli jsme běh mladších žáků na 
8x100m, běh starších žáků na 8x100m i obě smíšené štafety na 
8x200m. V  individuálních doplňkových disciplínách přidala 
ještě prvenství Ema Lerchová ve skoku dalekém z  místa 
a Jaroslav Režný získal druhé místo v hodu medicinbalem, před 
třetím Luborem Kaňou. Toto krásné atletické dopoledne nám 
zajistilo obhajobu loňského vítězství a postup do krajského kola, 
které se uskuteční již příští pondělí 6. 5. 2024 v Břeclavi.

Chtěl bych poděkovat kolegyni Petře Stejskalové za pomoc 
při přípravě, vedení tréninků i v samotném závodě. Dále všem 
rodičům, kteří nás přijeli podpořit z  Vranovic do Ořechova 
a vytvořili nám domácí prostředí. A v neposlední řadě žákům, 
kteří se podíleli na tomto sportovním úspěchu a  předvedli 
úžasné výkony.

Lukáš Galbavý

Celkové pořadí škol v okresním kole:
1. místo: ZŠ a MŠ Vranovice 9:47.70
2. místo: ZŠ Modřice 10:14.10
3. místo: ZŠ Moravany 10:16.60
4. místo: ZŠ Lomnice 10:19.50
5. místo: ZŠ Syrovice 10:24.00
6. místo: ZŠ Ořechov „A“ 10:24.30
7. místo: ZŠ Neslovice 10:41.10
8. místo: ZŠ Tetčice 10:48.60
9. místo: ZŠ Tišnov 10:50.00
10. místo: ZŠ Bratčice 10:55.70
11. místo: ZŠ Prštice 11:01.40
12. místo: ZŠ Ořechov „B“ 11:52.30
 
Pročítám si článek o úspěšném Štafetovém poháru, ve kterém 

se zmiňuje několik díků. V této chvíli mě ale napadá myšlenka, že 
autorovi tohoto článku bychom měli také poděkovat.

Je třeba poděkovat člověku, na kterého se můžete vždy obrátit, 
který vás nikdy neodmítne. Tato osoba je učitelem a  trenérem 
našich dětí, dokáže výborně rozpoznat sportovní předpoklady 
žáků 1. stupně i  dospívajících, rozvíjí jejich dovednosti, vede je 
k úžasným výkonům a osobním rekordům. Obětuje mnoho času 
ze svého volna pro tyto děti i naši školu!

Lukáši, děkujeme!
Kolegyně Petra Stejskalová

25. ročník McDonald’s Cupu – 
kategorie A (1. – 3. třída ZŠ)
V pátek 5. 4. 2024 se konal tradiční fotbalový turnaj v Žabčicích. 
Letošní okresní finále se hrálo systémem každý s každým. Hrací 
doba jednoho utkaní byla 20 minut. Náš výběr žáků vstoupil 
do turnaje výborně. V derby zápase proti Pohořelicím dokázal 
zvítězit 5:2. Dobrým herním projevem se blýskli zejména 
Karel Salus a  Filip Kolbaba. Ve druhém utkání jsme narazili 
na  Ivančice. Soupeř se dostal velmi brzy do dvoubrankového 
vedení. Naši kluci však bojovali srdnatě a  nejprve dokázali 
šťastně snížit na 1:2, když si srazil hostující obránce míč do 
vlastní brány po střele Lukáše Krejčího. Minutu před koncem 
zápasu střelou z první dokázal vyrovnat Václav Melek. V dalším 
utkání nás vyzval, dle mého názoru, nejlepší tým v  turnaji, 
Modřice. Prvních 10 minut soupeř ovládal hru, nepouštěl nás 
do větších šancí a  vytvořil si  náskok 2:0. To si však nenechal 
líbit náš kapitán Patrik Pláteník a  hattrickem dokázal otočit 
stav utkání na 3:2! Důležitou roli sehrál i David Kotlán, který 
neúnavně napadal soupeřovu obranu a  dokázal udržet míče, 
ze kterých jsme dávali góly. Čtvrtý zápas nás čekaly domácí 
Žabčice. Podařilo se nám sice bleskově otevřít skóre po sólu 
Patrika Pláteníka, který prokličkoval celou obranu soupeře, ale 
bohužel ihned na to, po naší chybě soupeř nejprve vyrovnal na 
1:1 a potom dokonce otočil stav utkání na 2:1. Vytvořili jsme 
si několik dobrých příležitostí na vyrovnání, ale ani jedna se 
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neujala. Kluci z  Žabčic nás za to potrestali a  zvýšili náskok 
na 3:1. Ve zbytku utkání se nám už jen podařilo snížit na 
konečných 2:3. Na konci zápasu jsme sice mohli kopat penaltu 
po faulu na Václava Melka v  pokutovém území, ale rozhodčí 
nepochopitelně pokutový kop nenařídil. Do posledního utkání 
jsme tedy vstupovali s  vědomím, že turnaj už nemůžeme 
vyhrát. Kluci i tak předvedli perfektní výkon a rozdrtili soupeře 
z Židlochovic 9:0. Po loňském stříbru si letos odvážíme bronz 
jako v roce 2022.

Sestava: Vojtěch Režný (brankář)  – Karel Salus, Roman 
Janík, Filip Kolbaba, Lukáš Krejčí, Lukáš Hamerský, Michal 
Čermák, David Kotlán, Václav Melek, Zdeněk Josef Macháček, 
Jiří Kobrle a Patrik Pláteník (kapitán).

Zápasy Vranovic:
ZŠ a MŠ VRANOVICE 5:2 ZŠ a MŠ Pohořelice, branky: 2x Karel 
Salus, Lukáš Krejčí, Zdeněk Josef Macháček a Patrik Pláteník
ZŠ a MŠ VRANOVICE 2:2 ZŠ a MŠ Ivančice-Němčice, branky: 
Lukáš Krejčí a Václav Melek
ZŠ a  MŠ VRANOVICE 3:2 ZŠ Modřice, branky: 3x Patrik 
Pláteník
ZŠ a MŠ VRANOVICE 2:3 ZŠ a MŠ Žabčice, branky: 2x Patrik 
Pláteník
ZŠ a MŠ VRANOVICE 9:0 ZŠ Židlochovice, branky: 3x Patrik 
Pláteník, 3x Filip Kolbaba, 2x Václav Melek a Roman Janík

Konečné pořadí turnaje:
1. místo ZŠ a MŠ Žabčice 12 bodů, skóre 21:11 – postupující
2. místo ZŠ a MŠ Ivančice-Němčice, 11 bodů, skóre 27:10
3. místo ZŠ a MŠ VRANOVICE, 10 bodů, skóre 21:9
4. místo ZŠ Modřice, 9 bodů, skóre 26:12
5. místo ZŠ a MŠ Pohořelice, 3 body, skóre 11:24
6. místo ZŠ Židlochovice, 0 bodů, skóre 3:43
Nejlepším hráčem a  zároveň i  střelcem turnaje se stal náš 

Patrik Pláteník s devíti góly.
Lukáš Galbavý

Jarní KolečkoHraní
FILIPOJAKUBSKÉ DÍLNIČKY

společné páteční odpoledne ve školní družině Kolečko
pro všechna oddělení

26. dubna 2024

Blíží se nejmagičtější noc v  roce. Je to noc z  30. dubna na 
1.  května zvaná Filipojakubská noc. Zvyk plný čar a  kouzel 
pochází ze středověku. V  současné době tento zvyk slavíme 
oblékáním kostýmů a pálením čarodějnic. ZUŠ si pro nás pro 
tuto příležitost připravila čarodějnické dílničky, abychom byli 
dostatečně připravení na blížící se den D.
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V  dílničkách jsme s  lektorkami výtvarného oboru ZUŠ 
Vranovice vyráběli čarodějné zrůdičky, netopýry z  ruliček, 
pavouky, plastelínové čarodějnické obrázky. Pro intelektuály byly 
připravené kočičí origami a nejmenší účastníci filipojakubských 
dílniček si mohli vybarvit relaxační tematické mandalové 
omalovánky. I  když družina skončila, my jsme tyto dílničky 
navštívili i s rodiči. Děkujeme ZUŠ.

Martina Klaková

Nejlepší chemik je z Vranovic
Adéla Střelcová z  9. A  se v  nejvyšší chemické lize v  krajském 
kole chemické olympiády umístila z  celkového počtu třiceti 
soutěžících na 8. místě.

Ve své kategorii předstihla žáky z  gymnázií a  výběrových 
škol. Stala se nejúspěšnější soutěžící mezi mimobrněnskými 
školami a též dosáhla nejlepšího výsledku v porovnání se třemi 
dalšími účastníky ze základních škol.

Krajské kolo Adéla zvládla s obdivuhodným soustředěním, 
práce v laboratoři ji bavila, praktická zkoumání a vypracování 
náročných úkolů si dle svých slov užívala!

Děkuji za skvělou spolupráci a přeji úspěšný start do dalšího 
studia.

Mgr. Jana Masaříková, vyučující chemie 
ve Vranovicích 26. 3. 2024

Hrdá škola
Naše vranovická škola se přidala do celorepublikového 
projektu Hrdá škola. Ten spočívá ve spojení školní komunity 
prostřednictvím umění, kreativity a  zábavy, a  právě proto se 
naše škola rozhodla být jeho součástí. Každý měsíc proběhne 
v  určený den nějaká akce. Jednou takovou akcí bylo tvoření 
společného umění 19. března.
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V průběhu celého dne na všech třech budovách – ve školce, 
na Floriánku i  na budově na Masarykově ulici  měli žáci bez 
ohledu na věk nebo nadání možnost během dne přispět do 
společného obrazu. V  tělocvičně na Masarykově ulici vznikl 
provizorní umělecký ateliér s  barvami a  prázdným plátnem. 
Ráno byl na něm jen černý obrys vrány (protože jsme ve 
Vranovicích). Odpoledne se však pták podobal spíš papouškovi 
a  vnikl krásný obraz. Každý žák totiž mohl do obrysu přidat 
svou oblíbenou barvou svůj otisk prstu, čímž se do našeho 
společného umění doslova obtiskl. Na ostatních budovách 
probíhalo tvoření podobně.

Tento náš společný projekt přispěl k  posílení pouta mezi 
žáky a učiteli a ukázal význam umění a kreativity ve vzdělávání. 
Skrze společné tvoření se učíme komunikovat, spolupracovat 
a respektovat názory druhých. A výsledek? Krásné obrazy plné 
energie a jedinečnosti celé naší školy.

za školní parlament Michaela Čupová Rychtářová

Dětský karneval
V  neděli 18.  2.  2024 se uskutečnil tradiční dětský karneval 
pořádaný ZŠ a  MŠ Vranovice. Jako každý rok se o  zábavu 
postaral herec Radim Koráb se svým asistentem. Vše začalo 
v 15 hodin. Na tanečním parketu se sešli princezny, hrdinové, 
kočičky, piráti, různá zvířátka, a dokonce i mořské panny. Děti 
soutěžily v plnění tanečních úkolů a odměnou jim byly balónky, 
lízátka a třeba gumoví medvídci. Téměř na konci programu na 
děti čekala bohatá tombola, která byla zakoupena z finančních 
darů hodných sponzorů. Akce skončila kolem 17. hodiny.

Bylo to příjemně strávené nedělní odpoledne. Děkujeme 
milým paním učitelkám, které zajistily vše potřebné 
k uskutečnění téhle každoroční akce.

Kačka a Majda Procházkovi
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 � Farnost
Jak naše farnost prožila 
dobu velikonoční?
Svatý týden začal Květnou nedělí, kdy 
jsme průvodem po kostele s  jívovými 
ratolestmi „kočičkami“ vzpomínali 
na Ježíšův příjezd do Jeruzaléma. 
Pašije četli Filip Mach a  Metoděj 
Dubš. Večerní bohoslužba na Zelený 
čtvrtek nám připomněla poslední 
večeři Páně a  začátek jeho křížové cesty 
v  Getsemanské zahradě. Od Zeleného 
čtvrtka do Bílé soboty děti s  dřevěnými 
klapačkami nahrazovaly umlklé zvony, 
aby připomínaly ubíhání času. 

Foto: Petra Střelcová

Na Velký pátek odpoledne se v Ivani 
konala křížová cesta obcí, následovaná 
velkopátečními obřady s  čtením Pašijí 
a  uctíváním kříže jako symbolu spásy. 
Pašije četli pan Jiří Tomek a Pavel Dubš. 
Smutek Velkého pátku vystřídalo ticho 
Bílé soboty, kdy si církev připomíná 
odpočinek mrtvého Ježíše v hrobě. Ráno 
se věřící sešli na čtení modlitby Církve 
a  celý den probíhala u  Božího hrobu 
adorace. Bílá sobota po západu slunce 
přechází ve vigilii vzkříšení, kdy je podle 
tradice venku před kostelem zapálen 

a požehnán oheň. Poté je vneseno světlo 
do potemnělého kostela, aby připomnělo 
radost z  Kristova zmrtvýchvstání. 
V  průvodu na Bílou sobotu bylo 
letos neseno a  požehnáno celkem 5 
velikonočních svící - paškálů, každý 
pro jednu farnost spravovanou otcem 
Jaroslavem Jurkou. Čtyři svíce nesli 
zástupci okolních spravovaných farností. 
Čtyřicet dní smutku tato noc proměňuje 
v  padesát dní trvající oslavu Ježíšova 
zmrtvýchvstání, kdy každý věřící může 
s  radostí prožívat pozvání vzkříšeného 
Ježíše: “Shalom - Pokoj Vám!” Starobylé 
žalmy i  rytmické zpěvy, které nacvičila 
vranovická schola pod vedením Klárky 

Bartlové, velmi přispěly ke kráse obřadů. 
Také komentáře k  jednotlivým částem 
liturgie, které s panem farářem připravila 
a  přečetla Pavla Čábelková, pomohly 
věřícím lépe porozumět jednotlivým 
obřadům. Nyní je na každém z  nás, jak 
s  velikonočním poselstvím ve svých 
srdcích naložíme.

Farní pouť do Koclířova
V  sobotu 11.  května se autobus plný 
farníků z  farností Vranovice a  Ivaň, 

spravovaných otcem Jaroslavem, vypravil 
na farní pouť do Koclířova, nazývaného 
Moravská Fatima. Po prohlídce místního 
kostela a  seznámení s  poutním místem 
následoval vrcholný bod programu. 
Tím byla poutní mše svatá, sloužená 
v nově otevřené kopii Fatimské kaple 
zjevení, která byla v  národním centru 
Světového apoštolátu Fatimy v  České 
republice v  Koclířově požehnána na 
konci loňského roku. Věřící z  našich 
farností tak mohli v  rámci účasti na 
tomto zájezdu více prohlubovat svou 
mariánskou úctu a poprosit o milostnou 
přímluvu Panny Marie pro své blízké 
doma. Je příhodné, že se naše farnost 
vydala na pouť nyní v květnu, neboť celý 
tento měsíc je tradičně věnován Panně 
Marii, která je uctívána jako matka církve 
a ochránkyně věřících. Po slavnostní mši 
svaté a slavnostním průvodu s okrášlenou 
sochou Panny Marie si malí i velcí farníci 
mohli pochutnat na dobrotách v  místní 
vyhlášené cukrárně.

Pavel Kukleta

Foto: Čábelkovi

Foto: ČábelkoviFoto: Pavel Kukleta

Foto: Čábelkovi
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 � Z činnosti spolků a organizací

 � TJ SOKOL
Nácvik sletové skladby pro rodiče 
a děti „Čmeláčci“
Jsme velmi rádi, že všichni, kteří se rozhodli pro nacvičování 
sletové skladby pro rodiče a  děti „Čmeláčci“, vydrželi až do 
konce. Za námi je vystoupení na DĚTSKÉM DNI ve Vranovicích 
a čeká nás ta nejvyšší meta, kterou je pro nás Krajský slet v Brně.

Od začátku nácviku to bylo velmi náročné nejen pro děti, ale 
i pro rodiče. Velké poděkování tak patří rodičům (samozřejmě 
i prarodičům, kteří byli mezi námi) za trpělivost, energii i čas, 
který se rozhodli společně strávit s dětmi a věnovat se nácviku. 
Obdiv patří i  dětem, které vydržely opakovat neustále dokola 
části skladby, což přece jen nácvik skladby vyžaduje. I ti nejmenší 
to zvládali skvěle. Děkujeme a těšíme se na další cvičení.

Za nácvik skladby R+D „Čmeláčci“ – 
A.Nohelová + J.Korčáková

Cvičení pro rodiče a děti
Úterní cvičení pro rodiče a děti stále pokračuje a scházíme se 
v hojném počtu. Jsme rádi, že jsme letos přivítali nové členy a je 
nás stále více. Děti si užívají radost ze cvičení a ze společného 
času. Pravidelně se těší na říkanky, padák, hry i  nové cvičení 
na nářadí. Do konce června nás čeká ještě několik společných 
hodin a nebude chybět ani zakončovací táborák a hry venku.

Za cvičení R+D – A. Nohelová

Nohejbal
Další z  pravidelných přátelských turnajů uspořádal místní 
oddíl T.J. Sokol v  sobotu 9.  března. Zásluhou neformálního 
šéfa místních amatérských hráčů Ivoše Korčáka (na snímku 
v akci u sítě) přijeli do Vranovice tradiční účastníci z Blučiny, 
Osové a Útěchova. Tím tak stanovili počet účastníků na sedm 
tříčlenných týmů, z toho 4 domácí.

V  turnaji odehraném systémem každý s  každý nakonec 
zvítězilo domácí družstvo ve složení Procházka, Vašíček, Hort 
před (rovněž domácím) triem Schönwälder, Vlk, Benada 
a ženami z Útěchova.

Pavel Šťastný

Sletová skladba FITNESS
Scházíme se v  sokolovně každou středu v  17 hod., nyní 
dokončujeme nácvik posledního 5. oddílu. Individuálně 
nacvičujeme zvládání náročnějších prvků ze skladby 
a zdokonalujeme se v oddílech, které již umíme.
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Skladba má celkem 5 oddílů. Celková délka skladby je 
7min.15s. Skladba je za doprovodu skupiny Verona a  skupiny 
Kryštof. Tvoříme základní celek B, jsme v  plném počtu 12 
cvičenek + 2 cvičenky náhradnice. Používáme k nácviku žlutá 
víceúčelová bradla, 6 párů pro jeden celek, 6 modrých + 6 
žlutých pomponů, 6 batůžků na pompony. Cvičební úbor pro 6 
děvčat (role hochů) jsou modré tepláky + modro-žlutý tričko bez 
rukávů, pro 6 děvčat (role děvčat) modro-žluté šaty s krátkým 
rukávem + žluté kraťasy. Cvičební úbory jsem objednala 
velké, ale již je máme všechny na míru upravené. Tímto bych 
poděkovala mé skvělé mamince za zkoušky a úpravu oblečení.

6.  4.  2024 jsme uspořádaly sobotní sletové soustředění 
v  sokolovně. Od 9 hodin do 13 hodin jsme intenzivně cvičily 
na zdokonalování skladby. Byla to pěkná, cvičebně-pohodová 
sobota.

25.  5.  2024 nás čeká secvičná v  Brně, kde hromadně 
s ostatními částmi celku a celky budeme secvičovat skladbu na 
veřejné vystoupení brněnské – 9. 6. a pražské – 4. 7. a 5. 7. 2024.

Za oddíl všestrannosti – starší žákyně 
- Jana Hanušová, Hana Zeklová

Silový trojboj
8. MISTROVSTVÍ JIŽNÍ MORAVY JUNIORŮ 
V KLASICKÉM SILOVÉM TROJBOJI SE KONALO 
16. 3. 2024 V BLANSKU.

Čest TJ Sokola Vranovice hájila Tereza Vrátná v  kategorii 
do 52 kg a obsadila druhé místo celkovým výkonem 242,5 kg 
a  získala první výkonnostní třídu. Tímto výkonem se 
nominovala na MČR.

12. MČR JUNIORŮ A MLADŠÍCH JUNIOREK 
V KLASICKÉM TROJBOJI PROBĚHLO 28. 4. 2024

Daniela Fadrná překonala tři české rekordy a  vybojovala 
titul mistryně ČR.

Poslední dubnový víkend pořádal Český svaz silového 
trojboje mistrovství ČR mladších juniorů a juniorek v klasickém 
(RAW) silovém trojboji. Tento republikový šampionát se konal 
v Benešově.

Barvy TJ Sokola Vranovice hájila jediná závodnice Daniela 
Fadrná v kategorii mladších juniorek do 76 kg. Na tuto soutěž 
byla nominována Tereza Vrátná. Nesoutěžila však na MČR 
v Benešově, protože nemoc ji nedovolila tuto soutěž absolvovat.

Daniela je vzhledem ke svému mladému věku již poměrně 
zkušenou závodnicí a  do soutěže nastupovala jako favoritka 
této váhové kategorie. Po disciplíně dřep - zvládla hmotnost 
132,5 kg - byla vranovická závodnice „až“ na třetím místě. 
Ovšem v následujících disciplínách benchpress a mrtvý tah již 
naše závodnice zcela dominovala. V benchpressu zvládla činku 
o váze 85 kg, což byl nový český rekord. V následující disciplíně 
mrtvém tahu Daniela zvládla hmotnost 175,5 kg a  to byl také 
nový český rekord. Daniela zvítězila součtem 393 kg a ustanovila 
nový český rekord v této kategorii.

Pro naši závodnici je to již třetí titul mistryně ČR.

Daniela Fadrná

Vranovická závodnice si svým výkonem vybojovala účast 
na říjnovém mistrovství Evropy, které pořádá Česká republika 
v Plzni.

Daniela se může pochlubit i  sportovní raritou ve věkové 
kategorii do 18 let. V této kategorii soutěží sportovec nejkratší 
dobu a je opravdu ojedinělé, že by v ní závodník získal tři tituly 
mistra ČR.

Za oddíl sil. trojboje Ivan Karpíšek

17 všesokolských sletů ve světle 
historie
(pokračování)
Vedení KSČ si ihned po uchopení moci velmi dobře 
uvědomuje, jakou neocenitelnou hodnotu má pro vládnoucí 
režim prezentace masových tělovýchovných a  sportovních 
vystoupení. Nastává období spartakiád. V  období 1948–1989 
proběhlo v  Československu celkem 6 spartakiád, a  to vždy 
v  pětiletém časovém intervalu. První se konala v  roce 1955 
ve znamení mohutných oslav desetiletého výročí osvobození 
Československa sovětskou armádou. S  velmi smíšenými 
pocity se i  přes principiální odpor k  novému režimu 
zúčastnili i  bývalí sokolové. Chtěli prostě cvičit i  v  nových 
tělovýchovných jednotách pod jinou organizační strukturou. 
Trochu odlišná byla opět situace na Slovensku. To bylo vždy 
více katolické a k ideologii komunismu bylo tamní obyvatelstvo 
daleko více imunní. Spartakiáda Slovákům také ještě příliš 
evokovala První republiku a  nenáviděný čechoslovakismus. 
Nácvik se tam proto setkával i  s pasivní rezistencí či dokonce 
s  drobnými sabotážemi… Za dalších pět let však už bylo 
„vše v  pořádku“ a  organizace spartakiád probíhala více méně 
nerušeně. Poslední, šestá spartakiáda se uskutečnila v  roce Daniela Fadrná na stupni vítězů
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1985. Výjimkou z pětiletého časového intervalu byla desetiletá 
časová prodleva mezi III. (1965) a  IV. (1975) spartakiádou. 
Důvod jistě uhodnou i  mladší „nepamětníci“: sovětské tanky 
v srpnu 1968 v Československu. Spartakiáda v roce 1970 v této 
rozjitřené době nepřicházela v  úvahu. Normalizované vedení 
KSČ ještě nemělo situaci zdaleka pod kontrolou a nemohlo si 
dovolit riziko masových protirežimních akcí. Podle pořekadla 
„z  nouze ctnost“ prezentovaly tehdejší sdělovací prostředky 
daleko skromnější „Tělovýchovné slavnosti“ jako místní 
a  regionální akce navazující na slavné spartakiády. A  naopak, 
nakrátko obnovené sokolské vedení usilovalo o  uspořádání 
XII. všesokolskému sletu, na což ovšem chyběl tolik potřebný 
čas. Moskevský mráz ukončil jarní tání roku 1968 příliš brzy, 
normalizátoři byli daleko rychlejší… Sedmá spartakiáda 
plánovaná (a už i nacvičená) se v roce 1990 na vrcholné celostátní 
úrovni neuskutečni už ze zcela jiných důvodů. To si většina 
z  nás pamatuje ještě docela dobře. Okresní přehlídky se ještě 
konaly. Celostátní finále už ale bylo přesunuto na menší Stadion 
Evžena Rošického a některé kategorie byly vypuštěny. Slovenští 
cvičenci nepřijeli vůbec. Zachránit spartakiádu v  plném 
rozsahu se nepodařilo ani Občanskému fóru cvičitelů a tvůrců 
hromadných vystoupení, kteří ji chtěli pojmout jako oslavu 
polistopadového vývoje… Na jedné straně lze tedy spartakiády 
hodnotit především jako mohutné propagandistické akce, na 
straně druhé se však staly světovým unikátem a  předmětem 
všeobecného obdivu. Slova nejvyššího uznání pronesli i takové 
osobnosti jako byli předsedové Mezinárodního olympijského 
výboru lord Killanin a  J.A. Samaranch nebo šéf FIFA Joao 
Havelange. A  nelze také popírat, že i  cvičenci mají v  drtivé 
většině na spartakiády ty nejlepší vzpomínky, i  když nácvik 
probíhal takříkajíc „dobrovolně povinně“. Autor těchto řádků 
si např. vzpomíná na první hodinu tělocviku v prvním ročníku 
průmyslovky (září  1974). Před nastoupenou řadu rozjívených 
puberťáků předstoupil ředitel školy a  plamennými slovy „byl 
by to velmi hodnotný závazek“, agitoval k  účasti na nácviku 
skladby Svazarmu. Pamětníci si jistě vybaví IV. Spartakiádu 
v roce 1975. V Košicích třicítky k padnutí a v Praze zima, déšť, 
cvičení v  blátě. Jinými kapitolami se pro změnu zapsala do 
dějin spartakiád ta poslední z roku 1985. Jednak megaúspěšnou 
skladbou dorostenek Poupata z dílny Františka Janečka v podání 
Michala Davida a předspartakiádní panikou ze „spartakiádního 
vraha“ Jiřího Straky (dopadeného měsíc před zahájením)… 
Osobní vhled několikanásobné účastnice spartakiád Marcely 
Pryclové (Číhalové) uvádíme na jiném místě zpravodaje. Celou 
historii spartakiád snad nejlépe vystihuje proslulý sportovní 
redaktor Otakar Černý (spolumoderátor časně devadesátkového 
diskusního pořadu Co týden dal) :  … někteří bývalí cvičenci 
si pořád pochvalují, jak lidé společně cvičili, a vůbec se tužili, 
zatím co jiní se dívali na spartakiádní cvičení jako na režimní 
propagandu. Sám Černý uvedl, že spartakiády měl a má vždy 
rád a obdivoval lidi, kteří na nich cvičili (Wik.)

Závěrečné pokračování příště.
Nezkrácenou verzi článku si můžete přečíst na blogu stránek 

Sokola Vranovice (odkaz na stránkách obce [jsem občan/zájmové 
spolky])

Zdroje: Wikipedia, časopis Sokol.
Pavel Šťastný

Historie spartakiád ve Vranovicích
Spartakiáda nebyla pouze o  propagaci zdravého životního 
stylu, podpoře kolektivismu a posílení ideologie komunistické 
strany. Byla také o nadšení pro sport a sdílení radosti z pohybu, 
o  vytváření nezapomenutelných vzpomínek a  poutavých 
zážitků, které zůstávají živé v našich srdcích.

Stejně tak tomu bylo i  ve Vranovicích. Spartakiáda nebyla 
jen bodem v kalendáři sportovních událostí, ale byla symbolem 
bohaté historie a  tradice. Od svých počátků v  roce 1960, kdy 
se naši cvičenci poprvé setkali v Praze s ostatními při skladbě 
Rozsévačka, až do posledního roku své existence, se stala 
spartakiáda nedílnou součástí společenství.

Daňková Míla, Radka Klaibová, Marcela Pryclová, Jana Hladká

Plocha Strahovského - spartakiádního stadionu, měla 
plochu víc než šest hektarů, na tribuny a ochozy se vešlo přes 
dvě stě tisíc diváků, stadion disponoval pískovou plochou, na 
které bylo celkem 13 824 značek v  sítích ve 96 řadách a  144 
sloupcích, přičemž každý cvičenec měl svou vlastní značku. Pro 
spartakiádu bylo potřeba zajistit ubytování pro celkem 156 000 
nocležníků (výše uvedené čísla patřila roku 1985). Skláním 
poklonu organizátorům, kteří vždy dokázali zajistit ubytování, 
stravování a dopravu pro všechny cvičence.

Vranovické cvičenky se poprvé účastnily celostátní 
spartakiády v  roce 1960, kdy se zúčastnilo 14 cvičenek. 
Z vyprávění mé maminky jsem měla možnost si představit, jaké 
to tehdy asi bylo, i když skutečnost byla určitě lepší. Cvičenky 
v té době byly velmi soudržné a do konce svého života se zdravily 
slovem „Zdar“. I když už většina z nich nežije, stále jsou mezi 
námi staré sokolky - Jitka Poláčková – Plačková, paní učitelka 
Věra Minaříková  – Lorencová a  paní učitelka Věra Teturová, 
které stále vzpomínají na to, jaké to tehdy bylo a kolik si užily 
legrace.
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Vranovice Spartakiáda 1985

Tradice nácviků na spartakiádu se od té doby rozvíjela. Na 
spartakiádu v roce 1975 jsem nacvičovala s Dášou Schwarzovou 
a  s  dalšími 9 cvičenkami. Do Prahy jsme byly vybrány pouze 
my dvě. Prezentovaly jsme skladbu „Dorostenky“, přičemž jsme 
měly bílé dresy s krátkými sukýnkami lemovanými oranžovým 
páskem. Do Prahy jsme odjely zvláštním vlakem z Brna a byly 
jsme ubytované na základní škole Novodvorská. Při příjezdu 
jsme obdržely odznak, který nás opravňoval k návštěvě všech 
pražských památek a využívání hromadné dopravy. Ve volných 
chvílích jsme si prošly všechny památky a od té doby velmi ráda 
Prahu navštěvuji.

Spartakiáda 1985, Rodiče s dětmi

Spartakiáda 1980, Ženy a dorostenky

Na spartakiádu v roce 1980 nás nacvičovalo opět 9 cvičenek, 
ale do Prahy jsem jela se skladbou „Dorostenky“ pouze já. 
Dresy jsme měly oranžové s modrým klínem a v rukou náčiní – 
modro-bílé podložky.

Posledním nezapomenutelným zážitkem byl nácvik na 
Spartakiádu roku 1985, kterého se zúčastnilo 12 cvičenek - 
Němcová Květa, Kuželová Eva, Rusňáková Jitka Krchňavá 
Věra, Pávišová Renata, Šišková Alena, Radka Klaibová, Hela 
Dvořáková, Jana Hladká, Míla Daňková, Marta Goliášová, 
Marcela Pryclová. Pět z nich nacvičovalo také skladbu „Rodiče 
a děti“. Po absolvování všech místních a okresních spartakiád 

jsme odjely do Prahy jen čtyři - Pryclová, Daňková, Klaibová 
a  Hladká. Ubytování jsme měly společné na vysokoškolských 
kolejích a mohly jsme se tak o všechny zážitky podělit. Navštívili 
jsme „Večer družby“ a další akce konané v Praze ku příležitosti 
spartakiády.

Spartakiáda 1960, Pezlarová M., Procházková Z.,Sedláková M.,Šumová 
O., Teturová V., Pešinová N.,Minaříková V., Řehořová M., 
Lounová V.,Říčková J., Číhalová J.

Nácvik na Strahově probíhal každý den podle 
harmonogramu. Někdy jsme musely vstávat už ve tři hodiny 
ráno, abychom byly na ploše včas. Jindy byl zase nácvik do 
pozdních večerních hodin.

Naši skladbu jsme prezentovaly v  pátek a  v  neděli, kdy se 
také konal průvod všech cvičenců na Letnou a  kam za námi 
mířily davy lidí. Převlékací kabiny byly na vysokoškolských 
kolejích, odkud jsme přecházely na seřadiště. Zde se čekalo, až 
dostaneme pokyn a budeme moci vejít do „Brány borců“ a odtud 
nástupem na svoji značku. Skladba „Ženy a dorostenky“ v roce 
1985 byla v moderním rytmu a formě - s prvky džezgymnastiky 
a aerobiku. Měly jsme ji všichni moc rádi.

Jana Hladká
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Spartakiáda měla hluboké kořeny a přinášela poutavé zážitky 
a vzpomínky na společné akce a cesty. Nácvik na spartakiádu 
byl pro nás stejně důležitý jako samotná událost. Trénovaly jsme 
pilně a s nadšením v Břeclavi a vše, co jsme se naučily, jsme pak 
s radostí předávaly našim cvičenkám ve Vranovicích.

Spartakiáda byla opravdu masovou událostí, která zanechala 
nezapomenutelné stopy v  srdcích všech zúčastněných - jak 
sportovců, tak diváků. Smyslem spartakiády bylo získat nadšení 
u  občanů a  zejména mládeže, pro tělesnou výchovu, sport 
a  turistiku. Pro všechny cvičence to byla otázka cti, vysoké 
morálky, vytrvalosti a kázně. V té době nebylo tolik lidí a dětí 
s nadváhou – prostě to byla jiná doba. I když tradice spartakiády 
ve Vranovicích již skončila, zanechala nám bohatství vzpomínek 
a  spojila nás jako komunitu. Její dědictví nám připomíná sílu 
společného úsilí a radost ze sportu a sdílených zážitků.

Marcela Pryclová

 � SDH Vranovice
Požární sport – Mladý hasič – 
Dospělý hasič/ka

7. 4. 2023 Nosislav- Závod hasičské 
všestrannosti a brannosti
Zúčastnil se 1 tým, ve složení pěti dětí – Eliška Steinerová, 

Anděla Říhová, Jana Švábíková, Alexandra Navrátilová, Sofie 
Petříková.

Závod probíhal v  terénu, kde děti na stanovištích plnily 
úkoly z  oblasti zdravovědy, zdatnosti, střelby ze vzduchovky, 
uzlování, jak se chovat při mimořádných situacích, trojúhelník 
hoření a jiné.

Získaly 5. místo.

5. 5. 2023 Okrskové kolo družstev mužů a žen
Závodili muži a ženy v požárním sportu v okrskovém kole č. 

3 v Přísnoticích. Trénink dospělých probíhal po trénincích dětí, 
trénovali jsme požární útok a  štafetu 4x100m, kde na 1. úsek 
je třeba překonat překážku domeček, na 2.úseku přeskok přes 
bariéru - muži, příčné břevno - ženy, na 3. úseku kladinu, kde 
se rozvinou hadice na konci kladiny, napojí dvě spojky k sobě, 
poté na rozdělovač jedna spojka a  v  závěru se spojí spojka 
s proudnicí. 4. úsek se běží a přemístí se PHP - přenosný hasicí 
přístroj na desku a vbíhá se se štafetovou proudnicí do cíle.

Tyto štafety běžely ženy. 1. štafetu: 
Ivana Gajová, Linda Hanušová, 
Jana Hanušová, Markéta Říhová 
2.štafetu: Tereza Miklošová, Lucie 
Galiová, Romana Vyšinská, Romana 
Hanušková

V  požárním útoku závodily na 
koši - Markéta, savice - Romana  V., 
stroj - Jana, béčka - Iva, rozdělovač 
- Linda, pravý proud - Lucie, levý 
proud - Tereza.

Začátek útoku se dařil, vedení přední - krásně fungovalo, 
dopravní vedení zadní se nedařilo správně spojit spojky na 
savicích, ovládání přenosné motorové stříkačky bylo náročné, 
nedařilo se mně na „plné pecky“ ovládat mašinu.

Ve štafetách se dařilo, pouze na úseku kladina rozepnutí 
opasku, pád opasku.

Naše 1. ženské závody se vydařily, PÚ: 59,22, štafeta 4x100m: 
102,37, vyhrály jsme 3. místo.

Muži na štafetě v tomto složení: 1. štafeta: Radim Hochman, 
Aleš Hanuš, Marek Augustin, Kryštof Hošpes. 2. štafeta: Michal 
Gaga, Ondřej Petr, Jakub Hanuška, Vladimír Navrátil

V požárním útoku závodili na koši - Marek, savice - Kryštof, 
stroj - Jakub, béčka - Vladimír, rozdělovač - Aleš, pravý proud - 
Radim, levý proud - Ondřej.

Štafety byly u  mužů plné překvapení, padala štafetová 
proudnice před bariérou, pád muže při běhu, pád muže na 
kladině, kdy krásně doskočil pod kladinu a znovu náběh. A již 
podruhé kladina přeběhnuta. Rozmotání hadic, spojky, spojka - 
rozdělovač, spojka proudnice a hurá na poslední předávku.

Požární útok muži zvládli krásně, vše jim klapalo.
Muži vyhráli 5. místo, PÚ: 47,15, štafeta: 96,51.

8. 5. Liga mládeže
Soutěžil tým mladších a tým starších.
Soutěž ve štafetě 4x60m a požárním útoku.
Mladší tým: Alex Steiner, Eliška Steinerová, Janek Hanuška, 

Jana Švábíková, Anděla Říhová, Matyáš Gaja, Amélie Gajová, 
Martina Fiemová

Starší tým: Lucie Galiová, Amálie Hanušková, Linda 
Hanušová, Tereza Miklošová, Nela a Linda Hanušovy, Alexandra 
Navrátilová, Leontýna Vernerová, Viktor Kotačka

Starší: Štafeta  I.: Lucie, Amálie, Linda, Tereza. Štafeta  II.: 
Nela, Saška, Lea, Viktor

PÚ: koš - Nela, savice - Tereza, stroj - Viktor, béčka - Saška, 
rozdělovač - Linda, pravý proud - Lucie, levý proud - Sofie.

Během útoku se rozpojila spojka mezi béčkem 
a  rozdělovačem, Linda toto nečekala, byla celá mokrá. Bylo 
potřeba vypnout přenosnou požární stříkačku, spojit spojky 
béčko - rozdělovač a opět Viktor nastartoval a přidal plyn. Tím 
se nám útok časově natáhl, ale i  přes komplikace byl pokus 
úspěšně dokončen.

Mladší: Štafeta  I.: Alex, Janek, Jana, Anděla. Štafeta  II.: 
Matyáš, Amélka, Eliška, Martina.

PÚ: koš - Anděla, savice - Eliška, béčka - Jana, rozdělovač - 
Martina, Amélie, pravý proud - Alex, levý proud - Janek

Výsledky mladších: PÚ - 29,52, štafeta 4x60m - 81,92, 
vyhráli 12. místo.

Výsledky starších: PÚ-52,70, štafeta 4x60m - 65,45, vyhráli 
15. místo.
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11. 5. Soutěž 
v požárním sportu 
v Moravských 
Bránicích
Soutěžily mladší i starší děti. 

V  požárním útoku a  štafetě 
4x60m.

Mladší tým: Alex Steiner, 
Eliška Steinerová, Janek 
Hanuška, Jana Švábíková, 
Anděla Říhová, Matyáš Gaja, 
Amélie Gajová, Leontýna 
Vernerová

Starší tým: Lucie Galiová, Amálie Hanušková, Linda 
Hanušová, Tereza Miklošová, Nela a Linda Hanušovy, Alexandra 
Navrátilová, Sofie Petříková, Viktor Kotačka

Zázemí nás překvapilo, domnívali jsme se, že soutěž 
bude probíhat na travnatém hřišti, ale soutěžilo se na silnici. 
Podmínky neideální, výsledky ideální.

Mladší děti obsadily 6. místo, PÚ: 33,41, štafeta 4x60m: 
1:15,85

Starší děti, jupííííííííííííííííííííííí 2. místo. PÚ: 26,01, štafeta 
4x60m: 59,36

Velká radost z  našeho prvního stříbrného poháru 
v kategorii starší žactvo a bronzového poháru v kategorii žen.

GRATULUJEME, děkujeme za krásné výkony a  krásné 
sportovní zážitky.

Za SDH Vranovice Jana Hanušová

 � ČSOP ŠATAVA
Co nového ve spolku ochránců 
přírody?

V  zimních měsících se někteří členové našeho spolku 
účastnili dvou kurzů: Kosení a  Citlivý řez stromů. Získané 
zkušenosti z druhého kurzu jsme měli možnost uplatnit i v praxi 
na prořezávání ovocných stromů vysazených podél cyklostezky 
na Přibice. Jde o  řez, jehož cílem není dosažení maximální 
úrody, ale aby stromy byly zdravé a dožily se co nejvyššího věku. 
Kosení v  praxi nás teprve čeká. Už se nemůžeme dočkat, až 
vyzkoušíme kosu v akci.

I letos jsme se vrhli do úklidu naší obce a to v sobotu 23. 3. 
Sraz byl tradičně na parkovišti u vinotéky. Sešlo se nás celkem 
70 (30 dospělých a  40 dětí). Rozdali jsem si pytle, rukavice 
a  přiřadili lokality. Naplnili jsem celkem 80 velkých pytlů 
o hmotnosti cca 300 kg. Po náročné práci proběhlo zasloužené 
opékání špekáčků.

V červnu se budeme jako každý rok účastnit Dne dětí. Letos 
se bude konat na fotbalovém hřišti a to v sobotu 1. 6. Pro děti 
připravíme stanoviště samozřejmě na téma ochrany přírody.

A  na konec jedna zajímavost. Česká společnost 
entomologická vyhlásila včelky samotářky hmyzem roku 2024. 
U nás žije kolem 580 druhů těchto včel. Patří mezi nejdůležitější 
opylovače naši krajiny. Většina jich hnízdí v půdě. Můžeme je 
vidět i ve starých zdech, ztrouchnivělém dřevu. Jejich přirozené 
prostředí ale bohužel ubývá. Každý z nás jim můžeme pomoct 
na naší zahradě a to např. umístěním hmyzího domečku nebo 
ponecháním ztrouchnivělého dřeva. Nedůležitější je pestrost 
zahrady, která jim poskytuje potravu a úkryt.

Za ČSOP Šatava Markéta Sekaninová
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 � JUNÁK
Jamboree Hustopeče
Dne 12. dubna náš oddíl Jaguáři vyrazil vlakem do Hustopečí 
na velké jamboree, kde se setkaly oddíly z  Hustopečí, Modré 
a Benátek nad Jizerou. Celkem přijelo na 300 skautů. Světlušky 
a vlčata přespávali v kulturním domě, zatímco skauti, skautky 
a roveři spali ve stanech na Křížovém kopci.

Následující den byl plný her a aktivit. Každá družina měla 
vlastní rozpis, podle kterého navštěvovala různá stanoviště. 
Mezi aktivitami byly například Časový kryptex, věda a technika, 
první pomoc, pouta a další hry. Večer jsme hráli vlajkovanou, 
rozděleni do smíšených týmů, což bylo velmi napínavé. Poté 
následovala možnost zahrát si slunovrahy nebo se zúčastnit 
dobrovolné večerní mše.

Foto holek na stránkách města Hustopečí

Poslední den, 14. dubna, začal dobrovolnou mší pro věřící 
a alternativním programem pro ostatní. Tématem byla „Naděje“ 
a diskutovali jsme o tom, kde je nejvíce potřebná a co pro nás 
znamená. Po programu jsme si sbalili věci, stany a  vyrazili 
vlakem zpět domů.

Foto kluků, autor A. Kukleta

Z tohoto setkání jsme si odnesli spoustu nezapomenutelných 
zážitků a  vzpomínek. Hustopečský skautský oddíl Za jeden 
provaz, který měl celé Jamboree na starost, vše zvládl na jedničku.

Závod vlčat a světlušek Kroměříž
Družiny vlčat Kanci a  Puštíci se účastnily základního kola 
závodu vlčat a  světlušek v  Kroměříži, kde se soutěžilo ve 
zdravovědě, orientaci, znalostech historie skautingu, umění 
chránit přírodu a poznávání rostlin a zvířat. Tématem závodu 
byl boj o pirátský poklad, a všichni „námořníci“ nakonec našli 
svou malou truhlu s pokladem. Puštíci se v této soutěži umístili 
na prvním místě, zatímco Kanci obsadili šesté místo z celkem 
jedenácti týmů. I  když jsme se kvůli tomu, že jsme soutěžili 
mimo náš kraj nemohli dostat do okresního kola, závod nám 
přinesl spoustu zábavy, dobrodružství a  nových poznatků. 
Příště nám snad vyjde soutěž v některém závodě v našem kraji.

 � KLUB SENIORŮ
Zájezd do Zlína
Ve čtvrtek 11.  dubna  2024 jsme se vydali na zájezd do Zlína 
a Kroměříže.

Navštívili jsme komentovanou prohlídku Baťova muzea. 
Významná část dějin města Zlína je spojena s  historií firmy 
Baťa, která byla v  tomto městě založena v  r. 1894 sourozenci 
Baťovými. Tovární areál firmy vedl Tomáš Baťa. Po jeho tragické 
smrti převzal firmu Jan Antonín Baťa.
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V  Baťovské části expozice jsme zhlédli 600 evropských 
sbírek: exotické, historické i baťovské obuvi. Využili jsme také 
komentovanou prohlídku nedaleké 21. budovy, tzv. Baťova 
mrakodrapu, s  výjezdem původní pojízdnou kanceláří, která 
je o rozměrech 5x5 m, vybavená klimatizací, tekoucí studenou 
i teplou vodou, telefonní ústřednou. Kancelář byla vytvořena pro 
šéfa firmy Jana Antonína Baťu, který vystřídal ve vedení firmy 
svého nevlastního bratra Tomáše Baťu po jeho tragické smrti 
v r. 1932. Při výjezdu do 17. patra nás čekal krásný výhled na 
město Zlín a na rodinné domky, které nechal továrník postavit 
pro zaměstnance firmy Baťa.

Zlín jsme opustili a  jeli jsme do Kroměříže, kde jsme měli 
zajištěný oběd a po něm volný program. Většina z nás zamířila 
do zámecké zahrady, kde nás přivítal křik pávů. Počasí nám 
přálo, zájezd se vydařil. Děkujeme organizátorům za pěkné 
zážitky.

Den matek
Den matek je den, kdy se vzdává pocta maminkám a mateřství. 
Slaví se v  různé dny na mnoha místech po celém světě. 
V  Česku se slaví druhou květnou neděli. V  tento den dávají 
děti svým matkám květiny nebo jiné dárky, malé děti většinou 
vlastnoručně vyrobené.

Náš Klub seniorů oslavil tento den posezením ve Veritasu. 
Předsedkyně p. A. Procházková přivítala všechny přítomné 
a  zarecitovala básně věnované maminkám. Každým rokem 
promluvil láskyplně k přítomným matkám p. Ing. Cyril Jebavý. 
Letos byl mimo Vranovice a  tak se slova ujala p. Z. Melová. 
Maminku máme jen jednu. Ať už je biologická nebo prostě 

máma, která nás vychovala. V  tento den jim patří náš dík 
a speciální porce lásky a pozornosti.

„Ty, maminko, to vždycky se mnou myslíš dobře. Na to přijdu 
často až po určité době. Jsi jediná na světě, mám Tě ráda, děkuji 
za to, že jsi mě vychovala. Maminky zde v  restauraci Veritas, 
hezký Den matek. Příjemné posezení vám všem. ZASLOUŽÍTE 
SI TO“.

Za Klub seniorů Zdeňka Melová
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 � Z redakční pošty
Veřejná doprava by 
měla být službou 
veřejnosti a ne zdrojem 
zisku
V  minulosti, před rokem 1989, byla 
osobní železniční doprava dotována ze 
zisku nákladní dopravy. Jízdní řád byl 
přizpůsoben požadavkům cestujících a  ne 
taktové dopravě, i  když při půlhodinovém 
taktu, nemluvě o čtvrthodinovém, je to již 
jedno. Doprava by dále měla být kvalitní, 
spolehlivá a  za přiměřené ceny. Cestující 
si může vybrat dopravce podle nabízených 
služeb a  ceny, jen na několika páteřních 
tratích. Jinde mu ho vybere objednavatel 
- kraj. Jediným kritériem je většinou cena. 
A  pak zahraniční dopravce utrácí peníze 
svých daňových poplatníků mimo své 
území. Potvrdilo se, že soukromí dopravci 
nechtějí převážet cestující, ale především 
generovat zisk.

Za vzor je v případě organizace veřejné 
dopravy dáváno již mnoho let Švýcarsko. 
Stále jsme se nepoučili. Jeden z  důvodů 
je, že Švýcarsko není členem EU a nemusí 
dodržovat směrnice a  nařízení z  Bruselu. 
Nemusíte zde studovat jízdní řád. Po 
vystoupení z  vlaku, autobusu, lanovky 
či lodě, víte, že navazující spoj jede do 
několika minut do všech směrů.

Nebylo by jednoduší objednat dopravu 
z  jednoho místa na základě požadavků 
krajů, resp. obcí? Mohlo by být jednotné 
jízdné, lepší provázanost mezi kraji, 
nepřestupovat na hranicích kraje, aj.

Cena veřejné dopravy. Když si občan 
pořídí auto, většinou ho tzv. jednorázově 
odepíše a  jezdí pouze za náklady. 
Započítáme-li tam kromě pohonných hmot 
i pojištění, dostaneme se k ceně 4 - 5 Kč/km.

Pak jsou to již jednoduché počty. 
Např. Vranovice - Hustopeče. Vzdálenost 
16 km (32 km). Tarif IDS JmK 25 Kč, 
zpět 25 Kč, spolu 50 Kč. Auto 16 x 4  – 5 
= 64  – 80 Kč. Při dvou osobách v  autě 
jsme již na ceně 32  – 40 Kč/osoba, při 
třech 21  – 27 Kč/osoba. Při hodinovém 
taktu v  dopoledních hodinách, ušetříme 
ještě dvě hodiny času. Pro cestu do Brna 
to platí obdobně. Pracující v  okrajových 
částech „ušetří“ až 3 hodiny času denně při 
dojíždění autem. Při ceně aut a benzínu, je 
zřejmé, že mladí lidé si při první příležitosti 
pořídí auto a pak je realita několik aut před 
každým domem, podle toho kolik je tam 
pracujících. Jsou místa, kam se v rozumné 

době nedá veřejná doprava využít. Buď 
tam není trasovaná žádná pravidelná 
linka nebo je nutno několikrát přestupovat 
nebo ve špatné časové poloze. Pokud je 
docházková vzdálenost na zastávku a  ze 
zastávky delší jak vlastní jízda autem, není 
již o  čem přemýšlet. Kraj se snaží šetřit 
a od prosince 2024 již na většině vlakových 
souprav bude jen strojvedoucí. Kontrola 
jízdenek bude namátková pracovníky kraje. 
Zruší se i pokladní ve stanicích pracujících 
pod Českými drahami. Jízdenky získáte 
buď elektronicky nebo v  automatech. 
Nikdo Vám nepodá informace před jízdou, 
nepomůže s  nástupem 
či výstupem do vlaku, 
nemluvě o  případných 
zdravotních problémech či 
návaznosti spojů. 

Oldřich Vybíral st.

Cenzura? – omluva
Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, 
vážená paní zapisovatelko, v  návaznosti 
na usnesení č. 1. 4. z jednání Zastupitelstva 
obce Vranovice ze dne 30. 4. 2024 se všem 
omlouvám z  neoprávněného nařčení 
manipulace se zápisem, u  bodu 10 
zápisu z jednání ZO ze dne 5. 3. 2024, ze 
strany jiných osob a za šíření nepravdivé 
informace o provádění cenzury.

V  následujícím usnesení 1. 5. 
z  uvedeného jednání ZO je naopak 
uveden souhlas se  mnou uvedenými 
námitkami k  bodu 11 zápisu z  jednání 
ZO ze dne 5. 3. 2024. (přesná znění obou 
usnesení najdete v  úvodu Vranovického 
zpravodaje, v  bodu Z  činnosti rady 
a zastupitelstva obce).

Námitky z  mé strany u  bodu 
10 i  u  bodu 11 byly zcela totožné: 
k  uvedeným bodům nebyla v  zápise ze 
ZO ze dne 5. 3. 2024 uvedena přednesená 
data, ani k  předneseným číslům vedená 
diskuse. Domnívám, že nejde o  chybu 
zapisovatelky, ale o  ovlivňování tvorby 
zápisu ze strany jiných osob.

Dochází k  manipulaci se zápisy 
z  jednání ZO ze strany jiných osob, 
dochází k  cenzuře v  zápisech? Je přece 
zcela nepodstatné, zda se jedná o bod 10, 
či bod 11. Odpověď nechám na každém 
z Vás.

A  o  co vlastně šlo? V  bodě 10, jsem 
při jednání ZO upozornil na rozpor ve 
stavu na účtech naší obce k 31. 12. 2023 
předloženými vedením obce ve výši 

9 818 809,71 Kč a provedenou inventurou 
rovněž k  datu 31.  12.  2023, kde bylo 
uveden stav na účtech 9 018 234,09,– Kč. 
Do zápisu z  jednání ZO tento rozpor ve 
stavu na účtech, včetně diskuse, nebyl 
zaznamenán.

U  bodu 11: Úprava střednědobého 
výhledu na období 2024-2025, kdy jsem 
upozornil, že několik minut předtím, 
než jsme projednávali a  schvalovali 
střednědobý výhled na období 2024-
2025, jsme projednávali rozpočtové 
opatření č. 1/2024, kde opět byly vedením 
obce předloženy naprosto odlišné údaje:

Schválení takto významných údajů 
k  plánu hospodaření obce s  rozdílem 
20 mil Kč, nebo 27 mil. Kč pro letošní 
rok jsem si dovolil přirovnat k  tomu, že 
příslušní zastupitelé mohou odhlasovat 
i  to že se píše letos rok 2055 (pouze 
příměr).

Do zápisu z  jednání ZO ze dne 
3.  5.  2024 se uvedené rozdílné údaje 
nezaznamenaly.

Je to úmysl, nezodpovědnost, cenzura, 
či pouhá náhoda?

Tento článek není kritika, je to 
omluva. Je to splnění usnesení ZO, kde 
mi osm zastupitelů přikázalo se omluvit. 
A aby omluva byla brána zcela vážně, tak 
považuji za nutné uvést fakta, která na 
jednání ZO zazněla a  v  zápise z  jednání 
ZO ze dne 5.  3.  2024 nebyla uvedena. 
Přesná znění zápisů z  jednání ZO lze 
dohledat na webových stránkách obce.

Jan Helikar

Vranovičtí stárci – 
velké poděkování
Vranovičtí stárci, to je radost rodičů, to je 
naděje nás všech.

Všem stárkům ze srdce děkuji.
Jan Helikar

 rozpočtové op. č. 1/24 výhled na r. 2024 
Příjmy: 67.049.700,- Kč 47.724.000,- Kč rozdíl: cca 20 mil Kč
Výdaje: 65.951.300,- Kč 38.766.000,- Kč rozdíl: cca 27 mil Kč
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Kia Sportage.
Akční model EDICE 30.

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Sportage: 1,1–7,3 l/100 km, 25,5–166 g/km. Reprezentativní příklad financování Sportage EDICE 30 1,6 T-GDI 118 kW 4x2 s financováním Kia Select; 
pořizovací cena 734 980 Kč vč. DPH, výše úvěru 440 988 Kč, akontace 40 % (293 992 Kč); pevná výpůjční úroková sazba 3,99 % p. a., RPSN 9,98 % p. a.; měsíční (1.–47.) splátka úvěru 4 958 Kč bez 
pojištění, měsíční (48.) splátka úvěru 264 593 Kč bez pojištění, měsíční splátka pojištění HAV 1 207 Kč, POV 335 Kč; poplatek za poskytnutí úvěru 5 145 Kč; délka úvěru 48 měsíců. Celková částka
k uhrazení (jistina, úrok, hav. pojištění, pov. ručení, poplatek): 576 780 Kč, pojištění sjednáno u pojišťovny UNIQA. Nabídka platí do 30. 4. 2024. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat 
doplňkovou výbavu. Pro bližší informace navštivte www.kia.com.

Měsíčně za

6 699 Kč

AGROTEC a.s.
Brněnská 74, 693 01 Hustopeče
Tel.: 519 402 480 | www.agrotecauto.cz

Kontaktujte naše 
prodejce:

Petra Leskourová
M +420 724 111 662
E  leskourova@agrotec.cz

Jakub Škotnár
M +420 702 001 091
E  skotnar@agrotec.cz

Jaroslav Kocmánek  .......................... 83
Marie Janíková  ................................. 70
Erika Halschová  ............................... 84
Zdeněk Nesnídal  ............................. 70
Pavla Vaníčková  ............................... 60
Srpen
Jan Klaška  ......................................... 60
Alena Hanušová  .............................. 83
Vlasta Novotná  ................................ 86
Helena Václavíková  ......................... 70
Alena Matoušková  ........................... 80
Piroska Šimunková  ......................... 95
Roman Kunz  .................................... 60
Helena Koubková  ............................ 83
Ivana Skácelová  ................................ 60
Ludmila Klimešová  ......................... 83
Jana Šťastná  ...................................... 65
Radomíra Pavlíčková  ...................... 70
Roman Faron .................................... 60

Úmrtí 

Petr Dumek
Milan Klimeš
Ladislav Šťavíček 

Počet obyvatel ke dni 30.04.2024

Muži ............................................... 1205
Ženy ............................................... 1220
Celkem ........................................... 2425
z toho dospělí ................................ 1890
 - muži........................................... 931
 - ženy ........................................... 959
děti .................................................... 535
 - chlapci ....................................... 274
 - dívky .......................................... 261

Průměrný věk obyvatel je 40,72 let.

Připravila: 
Magda Stehlíková, matrikářka




